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Şirketimiz, gıda kontrol analizleri, anahtar teslim laboratuar kurulumu ve 
ISO 17025 Laboratuvar Akreditasyonu konusunda danışmanlık hizmetleri 
vermektedir.
Laboratuvarımız KOSGEB veri tabanında olup laboratuvar analizleri 
konusunda %50 destek sağlamaktadır.
Su ve Atık Su Laboratuvarımız Çevre ve Orman Bakanlığının feferans
laboratuvarıdır.
Tüm gıda ve çevre analiz laboratuvarlarımız TÜRKAK tarafından akredite 
edilmiştir.
AYTB Aydın Zeytinyağı Analiz Laboratuvarı
IOC-INTERNATIONAL OLIVE COUNCIL tarafından yetkilendirilmiş 
konsey laboratuvarıdır.

•

•

•

•

•

Pestisit sebzenizden, meyvenizden ve bedeninizden uzak dursun. 
Gıda kaynaklı mikrobiyolojik zehirlenmelere maruz kalmayın ve gıdaların mikrobiyolojik 
yüklerini bilerek piyasaya arz edin.
Kullandığınız su arıtmanız doğru, güvenilir ve çevreyle dost olarak çalışsın 
Zeytinyağlarınızı kalitesinden emin olarak ve doğru tedarik edin 
Aflatoksinsiz olduğundan emin olarak ürünlerinizi satın alın
Gıdalarınızın etiket bilgilerinden, mineral içeriklerinden veya ağır metal 
değerlerinden emin olun.
Girdiğiniz havuz sularının güvenirliğinden emin olun.
Doğru enerji değeri mi yazılmış? Protein, karbonhidrat, yağ değerleri gerçek mi?
Gerçekten katkısız mı yada trans yağ yok mu? 
Sorularıyla kafanız karışmasın diye, 

-
-

-
-
-
-

-

AYTB Aydın Laboratuvarları A.Ş.
Ata Mah. Denizli Bulvarı No:18 Kat:3 A/Blok Efeler/AYDIN
T: 0256 211 61 43 / 126  F: 0256 211 01 88
info@aytblab.com
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üm semavi dinlerde kutsal Tolarak kabul edilen, barışın 
sembolü olarak görülen zeytin 

meyvesinden elde edilen zeytinyağı, 
tarih boyunca insanoğlu tarafından 
sıvı altın olarak nitelendirilmiş ve 
sağlıklı Akdeniz tarzı beslenmenin 
vazgeçilmez ürünü arasında yer almış 
önemli tarihi bir ticaret ürünüdür. 

Zeytinyağı, ülkemizin en önemli 
tarım ürünlerinden biri olup, bitkisel 
yağlar içerisinde fiziksel yöntemlerle 
doğal olarak üretilebilen tek yağdır 
ve aslında bir meyve suyudur.Son 
yıllarda sağlıklı ve uzun yaşama 
bilinci, ülkelerin beslenme 
politikalarında belirleyici rol 
oynamaktadır. Akdeniz tarzı 
beslenmenin temel öğelerinden olan 
zeytinyağının, sağlıklı yaşamın bir 
parçası olarak benimsenmesi ile bu 
ürünün tüketimine olan ilgi artmıştır. 
Bu durum, dünyada zeytinyağı 
tüketimini artırmıştır.

Zeytinyağı tüketimindeki artış ve bu 
talebin üretime yansıması hem ülke 
ekonomisi açısından olumlu olmakta 
hem de sağlıklı beslenmeyi de 
desteklediğinden önemsenmektedir. 
Ancak bu gelişim, beraberinde 
zeytinyağı üretiminde kalite sorununu 
da birlikte getirmektedir. 
Zeytinyağında önemli kalite 
göstergelerinden biri olan kimyasal 
analizlerin başlıcası, asit oranı iken; 
fiziksel analizlerin başlıcası da 
tadının uygunluğudur. Yani duyusal 
analizdir. 

Zeytinyağında duyusal testi yapan 
kişiye “Degüstatör” denir. Degüstatör 
tarafından gerçekleştirilen duyusal 
analize ise “Degüstasyon” adı verilir. 
Degüstatörlerin tecrübelerine bağlı 
olarak gerçekleştirilen degüstasyon, 
zeytinyağına vurulan kalite 
damgasıdır. Haliyle kusursuz 
zeytinyağının hem üretimi hem de 
ticareti için sektörün duyusal analiz 
yapabilecek nitelikli kişilere ihtiyacı 
vardır.
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Adnan BOSNALI
Yönetim Kurulu Başkanı 

Aydın T�caret Borsası tarafından ülkem�z�n en öneml� 10 tarım ürününden b�r�s� olan
zeyt�n ve zeyt�nyağına yönel�k başarılı projeler�m�ze devam edeceğ�z

Türkiye'nin zengin ürün çeşitliliğine 
sahip tarımsal ürünlerinden birisi 
olan zeytinyağında kalitenin 
artırılması, tüketicilerin de kaliteli 
ürüne ulaşabilmeleri açısından 
önemlidir. Ayrıca, gerek ulusal ve 
gerekse uluslararası düzeyde tüm 
tüketici gruplar tarafından güven 
duyulan markalar yaratılması 
sektörün gelişimine ivme 
kazandıracağı açıktır. Bu nedenle 
“hammadde tedarikçisi ülke” 
konumunda olan Türkiye, bu 
görünümünden çıkarak uluslararası 
düzeyde kaliteli zeytinyağı üreten 
ülke konumuna yükselmesi bir 
zorunluluk halini almıştır.

Zeytinin anavatanı Anadolu 
topraklarında kendine has, kaliteli 
yağlık zeytinler üretilebilmektedir. 
Zeytinyağında temel amaç, en 
kaliteli, sağlığa en yararlı ürün olan 
ve “Kusursuz” diye adlandırılan 
“Natürel Sızma” (Extra Virgin Olive 
Oil) kalitesinde yağ elde etmektir. 
Bunun içinde, zeytinyağının kimyasal 
özellikleri kadar duyusal 
özelliklerinin de tam olması gerekir. 
Zeytinyağı üretim sürecini 
degüstatörler tarafından kontrol 
ettiren zeytinyağı firmaları, Avrupa'da 
ödül almış zeytinyağları 
üretebilirken, çoğu Türk 
Zeytinyağlarının kimyasal özellikleri 
tam olduğu halde, üretim sürecindeki 
hatalar nedeniyle duyusal yönden 
kusurlar ihtiva etmektedir. Sonuçta, 
kaliteli hammaddeden kalitesiz 
mamul çıkmaktadır. Buna ilaveten 
lisanslı depoların olmaması, 
markalaşma ve pazarlama 
stratejilerindeki yetersizlikler gibi 
nedenlerle Türk Zeytinyağları AB 
pazarlarında hak ettiği değeri 
görememektedir.

Bir zeytinyağının natürel karakterde 
olup olmadığı, 1 lider yönetimindeki 
en az 8 degüstatörden oluşan bir 
“Panelin” ortak kararı ile 
verilmektedir. Türkiye'de, IOC 

tarafından akredite edilen “Duyusal 
Analiz Laboratuvarı” (Zeytinyağı 
Tadım Paneli) ise 4 tanedir. Bu 
paneller;
Ÿ  Aydın Ticaret Borsası (AYTB)
Ÿ Ulusal Zeytin ve Zeytinyağı 

Konseyi
Ÿ  Ayvalık Ticaret Odası
Ÿ Zeytincilik Araştırma Enstitüsü, 

kurumlarına aittir.

IOC, listesinde bulunan dünyadaki 70 
paneli, her sene teste tabi tutarak 
yeterliliklerini sınamaktadır. IOC bu 
test sonucuna göre panellerin 
akreditasyonunu gerçekleştirerek 
listesine kabul etmekte veya 
mevcutların devamlılığını teyit 
etmektedir.

Ancak dünyada IOC'nin belirlediği 
metodolojiye göre sertifikalı 
degüstatör yetiştirilmesi işi ise, İtalya 
ve İspanya gibi ülkelerdeki birkaç da 
bulunan birkaç kurumun tekelindedir. 
Bu bağlamda, Türkiye'de söz konusu 
yöntemi kullanarak “degüstatör 
eğitimi” veren hiçbir mesleki eğitim 
kurumu bulunmamaktadır. Haliyle 
Türkiye'de degüstatör eğitimi için 
dışa bağımlılık söz konusudur.

Türk Mesleki Eğitim Sisteminin bu 
eksikliğinin farkına varan Aydın 
Ticaret Borsası tarafından hazırlanan 
Türkiye Ulusal Ajansı tarafından 
desteklenmeye uygun görülen 
“Degüstatör Eğitmenliği & 
Degüstatörlük” adlı Erasmus+ 
Mesleki Eğitim Personel hareketliliği 
projesiyle mevcut degüstatör 
panelini, degüstatör yetiştiren bir 
eğitim birimine dönüştürmeyi 
hedeflemiştir. Bu bağlamda 
degüstatör panelinden 9 kişilik bir 
ekip İtalya'nın Assoform Rimini 
Forlì-Cesena S.C.a R.L. Eğitim 
kurumunda iki haftalık degüstatör 
eğitmenliği eğitimi almışlardır. 

Ayrıca proje kapsamında 4 Gıda 
Teknolojisi Öğretmeni, 5 Yiyecek ve 
İçecek Öğretmeni ile 6 Zeytindostu 

Derneği üyesi ilk defa degüstatör 
eğitimi almışlardır.

Aydın Ticaret Borsası proje ile 
zeytinyağının üretimi ve ticaretinde 
vazgeçilmez yasal bir kriter olan 
duyusal analiz için;

Ÿ  Türkiye'de ilk defa bir Degüstatör 
Eğitmenliği kadrosunu 
oluşturmayı,

Ÿ  AYTB'nin bünyesinde IOC ve 
TÜRKAK nezdinde akreditasyonu 
sağlanmış, degüstatör eğitimi 
veren bir birim kurulmayı,

Ÿ  Degüstatör eğitimini kalıcı 
kılacak ve IOC tarafından 
uluslararası tanınırlığı olan bir 
mesleki eğitim yapılanmasını ve 
COI/T.20/Doc.14 metodolojisine 
uygun eğitim kaynaklarının 
Türkiye'ye transferlerini,

Ÿ  Degüstatör eğitiminde, 
Türkiye'nin dışa bağımlılığını 
sonlandırmayı,

Ÿ  Yeni degüstatörler yetiştirmeyi,
Ÿ  Zeytinyağında duyusal analiz 

konusunda mesleki uzmanlıklarını 
geliştirmiş öğretmenler 
yetiştirmeyi,

Ÿ  Meslek Liseleri için, 
“Zeytinyağında Duyusal Analiz” 
modülünü üretmeyi,

Ÿ  Tüketicileri zeytinyağının 
duyusal analizi, lezzeti ve nefaseti 
konusunda bilinçlendirerek, 
Natürel Sızma Zeytinyağı talep 
eder hale getirmeye katkı 
sağlamayı,

Ÿ  Üreticilerde uluslararası 
normlarda katma değeri yüksek 
natürel sızma zeytinyağı üretimi, 
gerçekleştirme bilincini 
yerleştirmeyi amaçlamaktadır.

Proje, Türk Zeytinyağının daha fazla 
şişeye girmesine ve yeni markaların 
artmasına da katkı sağlayacaktır. 
Kimyasal özelliklerinin yanında 
nefasetine de önem veren 
tüketicilerin artışı, kalite ve marka 
artışını da beraberinde getirecektir.

Aydın Ticaret Borsası tarafından 
ülkemizin en önemli 10 tarım 
ürününden birisi olan zeytin ve 
zeytinyağına yönelik başarılı 
projelerimize devam edeceğiz

B A Ş K A N ’ DA N
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ydın Tarım, Gıda ve AHayvancılık Fuarının 5.'si bu 
yıl 16-19 Şubat tarihlerinde 

Aydın Efeler Tariş Depolarında 
gerçekleşecek.

5. Aydın Tarım,  Gıda ve Hayvancılık 
Fuarı ziyaretçileriyle buluşmak üzere 
hazırlıklarını tamamlıyor. 

Aydın Ticaret Borsası, Efeler Ziraat 
Odası ve Kobi Fuarcılık Ltd. Şti. 
işbirliği,  T.C. Gıda Tarım ve 
Hayvancılık Bakanlığı, TOBB, 
KOSGEB, T.C. Aydın Valiliği, T.C. 
Aydın Büyükşehir Belediyesi, T.C. 
Efeler Belediyesi, Adnan Menderes 
Üniversitesi, Aydın Sanayi Odası, 
Aydın Ticaret Odası, Efeler Ziraat 
Odası, Aydın Makine Mühendisleri 
Odası, Aydın Damızlık Sığır 
Yetiştiricileri Birliği, TÜMSİAD ve 
Ziraat Mühendisleri Odasının 
destekleriyle, 09-12 Aralık 2015 
tarihlerinde Aydın Merkez Fatih 
Kapalı Pazar yerinde 4 .'sü 
gerçekleşen Tarım, Gıda ve 
Hayvancılık fuarı 270 katılımcı firma 
ile 143 bin ziyaretçi sayısına 
ulaşmıştı. 

Aydın, Efeler Pamuk Tariş 
depolarında 16-19 Şubat tarihleri 
arasında gerçekleşecek olan fuar 
hakkında açıklama yapan Aydın 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı “Ege 
Bölgesinin önemli tarım kentlerinden 
biri olan ilimizde 5.'sini 
gerçekleştireceğimiz Tarım Gıda ve 
Hayvancılık Fuarı ile katılımcıların 

AYDIN 5. TARIM FUARI
KAPILARINI AÇMAK

İÇİN GÜN SAYIYOR

H A B E R
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ürünlerini tanıtmasını, Aydınlıları da 
tarım alanındaki teknolojiyle 
buluşturmayı hedefliyoruz. “4. 
Tarım fuarımızı İzmir, Denizli, 
Manisa, Muğla, Kütahya ve diğer 
illerden olmak üzere 143 bin 
ziyaretçi ve 35 milyon TL sıcak 
satışla bitirdik.  Bu yıl fuarımızın 
150 bin ziyaretçiye ulaşmasını 
tahmin ediyoruz.  Fuarımız artık 
katılımcı firma sayısı, ziyaretçi 
sayısı ve sıcak satış göstergeleri 
açısından kendini ispat etmiştir. Bu 
rakamlar fuarın en önemli başarı 
göstergelerindendir.  Bundan sonra 
ki süreçteki amacımız; kalıcı ve 
modern bir fuar alanına sahip olarak 
Tarım, Gıda ve Hayvancılık Fuarı ve 
ilimize kazandırılacak yeni fuarlar 
ile ilimizin birçok özelliğinin 
yanında, fuar kenti olarak da 
bilinirliğinin artmasının sağlaması 
olmalıdır. Bu konuda geçtiğimiz 
günlerde Sayın Valimizin 
makamında BŞB Başkanımız Özlem 
Çerçioğlu, Sanayi Odası, Ticaret 
Odası ve Efeler Ziraat Odası 
başkanlarımızla bir araya gelerek, 
Büyükşehir Belediyemiz tarafından 
tekstil alanında yer alan fabrika 
binasının fuar alanına 
dönüştürülmesi için hazırlanan proje 

bilgisi paylaşıldı ve Sayın Valimiz 
tarafından da desteklendi” 
ifadelerine yer vererek açıklamasına 
şu şekilde devam etti. İlimiz 
ekonomik ve ticari potansiyelinin 
arttırılması açısından önemli bir yeri 
olan 5.Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Fuarımıza herkesi bekliyoruz. 
İfadelerine yer verdi. 

AYDIN TİCARET BORSASI

“ZİRAAT FAKÜLTESİ
SEKTÖR İLE BULUŞUYOR”

ETKİNLİĞİNDE YERİNİ ALDI

Tarım Bayramının 171.yılı 
kutlamaları çerçevesinde Adnan 
Menderes Üniversitesi Ziraat 
Fakültesi Dekanlığı ve Ziraat 
Mühendisleri Odası Aydın Şubesi 
tarafından düzenlenen, “Ziraat 
Fakültesi Sektör İle Buluşuyor” 
etkinliği gerçekleşti.
Etkinlik kapsamında Ziraat Fakültesi 
öğrencilerinin sektörle buluşması, 
sektörü tanımalarına katkı sağlamak 
amacıyla firmalar ve kurumlar 
tarafından stantlar açıldı.  Aydın 
Ticaret Borsası tarafından açılan 

stant da kurum tarafından 
yürütülmekte olan projeler ve Aydın 
Ticaret Borsası Laboratuvarı 
hakkında bilgilendirme yapıldı.
Etkinlik kapsamında stant açan bazı 
firma ve kurumların temsilcileri 
tarafından sunum yapıldı. Aydın 
Ticaret Borsası geçmiş dönem 
Genel Sekreteri Çimen Mutlu “ 
Hem politik gelişmeler, hem de 
küresel iklim değişikliğinin 
dünyamızı zorladığı bu dönemde 
tarım sektörünü, içinde bulunduğu 
coğrafyada ve dünyada rekabetçi bir 

yapıda ayakta tutabilmek, doğayla 
dost, üretici ve tüketici odaklı bir 
tarım yapısı doğurabilmek 
hepimizin ortak görevidir, Aydın 
Ticaret Borsası olarak, varoluş 
sebebimiz olan zirai ürünlerin değer 
kazanması, ticaretin arttırılması ve 
korunmasına katkı sağlamak üzere 
Aydın (Söke ve Nazilli) ilçeleri 
hariç olmak üzere faaliyet 
gösteriyoruz. Sizlere Borsamızı 
tanıtmak üzere buradayız. 
Standımıza bekliyoruz” ifadelerine 
yer verdi.
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Etkinlik kapsamında stant açan bazı 
firma ve kurumların temsilcileri 
tarafından sunum yapıldı. Aydın 
Ticaret Borsası geçmiş dönem 
Genel Sekreteri Çimen Mutlu “ 
Hem politik gelişmeler, hem de 
küresel iklim değişikliğinin 
dünyamızı zorladığı bu dönemde 
tarım sektörünü, içinde bulunduğu 
coğrafyada ve dünyada rekabetçi bir 

yapıda ayakta tutabilmek, doğayla 
dost, üretici ve tüketici odaklı bir 
tarım yapısı doğurabilmek 
hepimizin ortak görevidir, Aydın 
Ticaret Borsası olarak, varoluş 
sebebimiz olan zirai ürünlerin değer 
kazanması, ticaretin arttırılması ve 
korunmasına katkı sağlamak üzere 
Aydın (Söke ve Nazilli) ilçeleri 
hariç olmak üzere faaliyet 
gösteriyoruz. Sizlere Borsamızı 
tanıtmak üzere buradayız. 
Standımıza bekliyoruz” ifadelerine 
yer verdi.



.S.  46 Nolu Aydın Pamuk ve SYağlı Tohumlar Tarım Satış 
Koopertafi yönetimine Aydın 

Ticaret Borsası ve Aydın Sanayi 
Odası tarafından ziyaret 
gerçekleştirildi. 

Aydın Ticaret Borsası ve Aydın 
Sanayi Odası yönetimini S.S. Aydın 
Pamuk ve Yağlı Tohumlar Tarım Satış 
Kooperatifi Yönetim Başkanı Tolga 
Önal, As Başkan Ali Kılıçaslan, 
Yönetim Kurulu Üyeleri Doğan Altan 
ve Özkan Özkara karşıladı. 

Yapılan ziyarette Aydın Ticaret 
Borsası ve Aydın Sanayi Odası 
tarafından gerçekleştirilen çalışmalar 
hakkında bilgi vererek, sektörel 
sorunlar ve çözüm önerileri hakkında 
karşılıklı fikir alış verişinde 
bulunuldu. Heyet tarafından 
Aydın/Efeler Tariş depolarında 16-19 
Şubat tarihlerinde düzenlenecek olan 
5. Gıda Tarım ve Hayvancılık 
fuarının gerçekleşeceği, Tariş'e ait 
depolar dolaşılarak ziyaret 
sonlandırıldı. 

Aydın T�caret Borsası ve Aydın Sanay� Odası'ndan
Aydın Pamuk Tar�ş'e Z�yaret Gerçekleşt�r�ld�
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S.S. Aydın Pamuk ve Yağlı Tohumlar 
Tarım Satış Kooperatifi ziyaretinde; 
Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A.Bahri Erdel, Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı, Aydın Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet Yunus 
Şahin, Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Fevzi 
Çondur, Yönetim Kurulu Üyeleri 

Cengiz Ülgen ve Abdülkadir Yıldız, 
Meclis Üyelerinden Ali Çevik, 
Mustafa Akdam, Rıza Uyar ve Ahmet 
Şenel, Aydın Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardıncıları Merve 
Alpargun Altıntaş, M.Salih 
Fahlioğlulları, Yönetim Kurulu Üyesi 
Sinan Yılmaz ve Genel Sekreter 
Kerem Öden yer aldı. 

AYDIN TİCARET BORSASI
UR-GE PROJESİ EĞİTİM PROGRAMLARI KAPSAMINDA

STRATEJİK PLANLAMA VE STRATEJİK YÖNETİM
EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİ

luslararası Rekabetçiliğin UGeliştirilmesi (UR-GE) 
programı kapsamında, Aydın 

Sanayi Odası ortaklığı ve TOBB 
Aydın Kadın Girişimciler Kurulu 
destekleriyle, Aydın Ticaret Borsası 
tarafından hazırlanıp başvurusu 
yapılan Aydın'ın ilk UR-GE projesi 
"Aydın İli Gıda Sektöründe 
Markalaşma, Tanıtım ve 
Uluslararasılaşma Odaklı İşbirlikleri 
ile Rekabetçiliğin Geliştirilmesi"  
projesi, Ekonomi Bakanlığı 
tarafından desteklenmeye uygun 
görülmüştü. 

Proje kapsamında sektörün ihtiyaç 
analizleri ve bireysel firma analizleri 
yapılan kümeye,  UR-GE projesi 
eğitim programları kapsamında ikinci 
eğitimi 25.01.2017 tarihinde 
gerçekleşti.  

URGE Projesine dâhil olan üye 
firmaların yöneticilerinin ve proje 
ortaklarının katılım gösterdiği, 
Stratejik Planlama ve Stratejik 
Yönetim Eğitimi başlığı altında;   
Stratejik Düşünmenin Tanımı, 
Stratejik Yönetim Okullarının 
İncelenmesi, Stratejik Düşünme 
Becerilerinin Geliştirilmesi, Stratejik 
Düşünme Önündeki Engeller ve 

Yapılacaklar, Stratejik Yönetimin 
Tanımı ve Modeli Stratejik Yönetim 
Süreci ve Temel Kavramları, 
Stratejik Planlama Stratejinin 
Uygulanması, Stratejik Kontrol, 
Stratejik Planlama ve Stratejik 
Yönetim İlişkisi, Stratejik Planların 
Yapılması, Stratejik Analiz Stratejik 
Seçim ve Stratejik Yönetimin 
Uygulanması, Stratejik Yönetimde 
Kontrol ve İzleme Stratejik 
Yönetimin Önündeki Engeller ve 
Dikkat Edilmesi Gerekenler, Yeni 
Kurulan Bir Hayali İşletmenin 
Stratejik Planlamasının Yapılması, 
İşletmenin Stratejik Yönetim 
Süreçlerinin Uygulamalı Analizi, 
İşletmenin SWOT Analizi 
Uygulaması, İşletmenin Misyon-
Vizyon Belirleme Uygulaması, 
İşletmenin Temel Değerlerinin 
Belirlenmesi Uygulaması, İşletmenin 
Stratejik Planının Tamamlanması 
başlıklarında aktif ve uygulamalı 
olarak eğitim gerçekleşti.

Eğitim sonrası değerlendirmede 
bulunan Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı; “Projeyle Aydın'da kuru 
incir ve zeytin sektöründe faaliyet 
gösteren üye firmalarımızın, ihracat 
rakamlarında sıçrama yaratmak, gıda 
sektöründe markalaşma, tanıtım ve 

uluslararasılaşma 
odaklı işbirlikleri 
geliştirebilmeleri 
sağlanacaktır. 
TOBB ETÜ 
Sürekli Eğitim 
Araştırma ve 
Uygulama 
Merkezi Eğitmeni 
Prof. Dr. Ünsal 
Sığrı tarafından 
verilen Stratejik 
Planlama ve Stratejik Eğitiminde 
amacımız; işletmelerde/kurumlarda 
başarıyı belirleyen temel unsurun 
kurumların sahip oldukları yönetim 
becerileri olduğu gerçeğinden 
hareketle; daralan pazar payları, 
yıkıcı rekabet, iş dünyasındaki artan 
stres ve baskılar altında gerçek 
anlamda ihtiyaç duyulan “stratejik 
yönetim becerilerinin”  gelişmesine  
katkı sağlamaktır. Eğitimden 
hedeflenen sonuçlardan birisi, 
“Strateji”, “Stratejik Düşünme” ve 
“Stratejik Yönetim” kavramları 
hakkında farkındalık oluşturmaktır. 
Eğitimimize katılım sağlayan üye 
firmalarımız, proje ortaklarımız ve 
eğitimi veren Prof. Dr. Ünsal 
Sığrı'ya teşekkürlerimi sunuyorum.” 
İfadelerine yer verdi. 



.S.  46 Nolu Aydın Pamuk ve SYağlı Tohumlar Tarım Satış 
Koopertafi yönetimine Aydın 

Ticaret Borsası ve Aydın Sanayi 
Odası tarafından ziyaret 
gerçekleştirildi. 

Aydın Ticaret Borsası ve Aydın 
Sanayi Odası yönetimini S.S. Aydın 
Pamuk ve Yağlı Tohumlar Tarım Satış 
Kooperatifi Yönetim Başkanı Tolga 
Önal, As Başkan Ali Kılıçaslan, 
Yönetim Kurulu Üyeleri Doğan Altan 
ve Özkan Özkara karşıladı. 

Yapılan ziyarette Aydın Ticaret 
Borsası ve Aydın Sanayi Odası 
tarafından gerçekleştirilen çalışmalar 
hakkında bilgi vererek, sektörel 
sorunlar ve çözüm önerileri hakkında 
karşılıklı fikir alış verişinde 
bulunuldu. Heyet tarafından 
Aydın/Efeler Tariş depolarında 16-19 
Şubat tarihlerinde düzenlenecek olan 
5. Gıda Tarım ve Hayvancılık 
fuarının gerçekleşeceği, Tariş'e ait 
depolar dolaşılarak ziyaret 
sonlandırıldı. 
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Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A.Bahri Erdel, Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı, Aydın Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Mehmet Yunus 
Şahin, Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Fevzi 
Çondur, Yönetim Kurulu Üyeleri 

Cengiz Ülgen ve Abdülkadir Yıldız, 
Meclis Üyelerinden Ali Çevik, 
Mustafa Akdam, Rıza Uyar ve Ahmet 
Şenel, Aydın Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkan Yardıncıları Merve 
Alpargun Altıntaş, M.Salih 
Fahlioğlulları, Yönetim Kurulu Üyesi 
Sinan Yılmaz ve Genel Sekreter 
Kerem Öden yer aldı. 
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UR-GE PROJESİ EĞİTİM PROGRAMLARI KAPSAMINDA
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luslararası Rekabetçiliğin UGeliştirilmesi (UR-GE) 
programı kapsamında, Aydın 

Sanayi Odası ortaklığı ve TOBB 
Aydın Kadın Girişimciler Kurulu 
destekleriyle, Aydın Ticaret Borsası 
tarafından hazırlanıp başvurusu 
yapılan Aydın'ın ilk UR-GE projesi 
"Aydın İli Gıda Sektöründe 
Markalaşma, Tanıtım ve 
Uluslararasılaşma Odaklı İşbirlikleri 
ile Rekabetçiliğin Geliştirilmesi"  
projesi, Ekonomi Bakanlığı 
tarafından desteklenmeye uygun 
görülmüştü. 

Proje kapsamında sektörün ihtiyaç 
analizleri ve bireysel firma analizleri 
yapılan kümeye,  UR-GE projesi 
eğitim programları kapsamında ikinci 
eğitimi 25.01.2017 tarihinde 
gerçekleşti.  

URGE Projesine dâhil olan üye 
firmaların yöneticilerinin ve proje 
ortaklarının katılım gösterdiği, 
Stratejik Planlama ve Stratejik 
Yönetim Eğitimi başlığı altında;   
Stratejik Düşünmenin Tanımı, 
Stratejik Yönetim Okullarının 
İncelenmesi, Stratejik Düşünme 
Becerilerinin Geliştirilmesi, Stratejik 
Düşünme Önündeki Engeller ve 

Yapılacaklar, Stratejik Yönetimin 
Tanımı ve Modeli Stratejik Yönetim 
Süreci ve Temel Kavramları, 
Stratejik Planlama Stratejinin 
Uygulanması, Stratejik Kontrol, 
Stratejik Planlama ve Stratejik 
Yönetim İlişkisi, Stratejik Planların 
Yapılması, Stratejik Analiz Stratejik 
Seçim ve Stratejik Yönetimin 
Uygulanması, Stratejik Yönetimde 
Kontrol ve İzleme Stratejik 
Yönetimin Önündeki Engeller ve 
Dikkat Edilmesi Gerekenler, Yeni 
Kurulan Bir Hayali İşletmenin 
Stratejik Planlamasının Yapılması, 
İşletmenin Stratejik Yönetim 
Süreçlerinin Uygulamalı Analizi, 
İşletmenin SWOT Analizi 
Uygulaması, İşletmenin Misyon-
Vizyon Belirleme Uygulaması, 
İşletmenin Temel Değerlerinin 
Belirlenmesi Uygulaması, İşletmenin 
Stratejik Planının Tamamlanması 
başlıklarında aktif ve uygulamalı 
olarak eğitim gerçekleşti.

Eğitim sonrası değerlendirmede 
bulunan Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı; “Projeyle Aydın'da kuru 
incir ve zeytin sektöründe faaliyet 
gösteren üye firmalarımızın, ihracat 
rakamlarında sıçrama yaratmak, gıda 
sektöründe markalaşma, tanıtım ve 

uluslararasılaşma 
odaklı işbirlikleri 
geliştirebilmeleri 
sağlanacaktır. 
TOBB ETÜ 
Sürekli Eğitim 
Araştırma ve 
Uygulama 
Merkezi Eğitmeni 
Prof. Dr. Ünsal 
Sığrı tarafından 
verilen Stratejik 
Planlama ve Stratejik Eğitiminde 
amacımız; işletmelerde/kurumlarda 
başarıyı belirleyen temel unsurun 
kurumların sahip oldukları yönetim 
becerileri olduğu gerçeğinden 
hareketle; daralan pazar payları, 
yıkıcı rekabet, iş dünyasındaki artan 
stres ve baskılar altında gerçek 
anlamda ihtiyaç duyulan “stratejik 
yönetim becerilerinin”  gelişmesine  
katkı sağlamaktır. Eğitimden 
hedeflenen sonuçlardan birisi, 
“Strateji”, “Stratejik Düşünme” ve 
“Stratejik Yönetim” kavramları 
hakkında farkındalık oluşturmaktır. 
Eğitimimize katılım sağlayan üye 
firmalarımız, proje ortaklarımız ve 
eğitimi veren Prof. Dr. Ünsal 
Sığrı'ya teşekkürlerimi sunuyorum.” 
İfadelerine yer verdi. 



ydın Ticaret Borsası Atarafından başvurusu yapılan, 
İstanbul Ticaret Borsası 

Aydın Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuvarları A.Ş.  Ege İhracatçı 
Birlikleri ve Ulusal Zeytin ve 
Zeytinyağı Konseyi'nin ortak olduğu,  
KOSGEB Başkanlığı tarafından 
desteklenen  “Zeytin Zeytinyağı 
Pazar Payının Arttırılması” Projesi 
kapsamında Marka Yaratma ve 
Markalaşma Eğitimi gerçekleşti. 

Aydın Ticaret Borsası Toplantı 
Salonunda “gerçekleşen Marka 
Yaratma ve Markalaşma” eğitimi, 
Denizli ABİGEM Eğitmeni Banu 
Bingöl Akın sunumlarıyla,  Markada 
duygusal ve reel faktörler nasıl 
çalışır? Marka tutundurmada Da 
Vinci şifreleri, Marka algılaması; İlgi 
çekmek, farklı ve bilinir olmak, 
Dünya ve Türkiye'de kişisel marka 
olan isimler, Markanın özü, sözü ve 
şekli Marka yönetiminde yeni 
trendler; duyular, duygular ve 
paylaşım, ana başlıkları altında aktif 
ve uygulamalı olarak gerçekleşti.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı; Proje 
kapsamında önümüzdeki süreçte 
sektörde faaliyet gösteren Borsamız 
üyesi 35 KOBİ'ye   “Aile Şirketleri 
Yönetimi ve Kurumsallaşma”, “Kobi 
Destekleri”, “Zeytin Hasadı, 
Zeytinyağı Üretimi, Zeytinyağı 
Tadımı ve Zeytinyağının İnsan 
Sağlığına Yararları” başlıklarında 
eğitimlerimiz olacaktır.  Mali, satış-
pazarlama, ihracat kurumsallaşma 
kapasitelerinin artışını sağlamak, 
rekabet edebilirliklerini arttırmak ve 
Kobilerin markalaşmasına katkı 
sağlamak projemizin hedefleri 
arasındadır. Üçüncü eğitimimiz   
“Marka Yaratma ve Markalaşma 
Eğitimini”  başarı ile gerçekleştirdik, 
katılımcılara ve Banu Bingöl Akın'a  
teşekkürlerimi sunuyorum. Dördüncü 
eğitimimiz “Aile Şirketleri Yönetimi 
ve Kurumsallaşma eğitimimiz ay 
sonunda  Borsamız toplantı 
salonunda gerçekleşecek olup, kayıt 

“ZEYTİN ZEYTİNYAĞI PAZAR PAYININ ARTTIRILMASI”
PROJESİ KAPSAMINDA

“MARKA YARATMA VE MARKALAŞMA ”
EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİ
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olmak isteyen üyelerimiz Borsamız 
ile irtibata geçmelerini bekliyoruz. 
İfadelerine yer verdi. 

Ankara Aydınlılar Eğ�t�m Kültür ve Dayanışma Derneğ�
Yen� Yönet�m�nden Borsa'ya Z�yaret

Ankara Aydınlılar Eğitim Kültür ve 
Dayanışma Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Halil Apaydın ve 
beraberindeki heyet Aydın Ticaret 
Borsası'na ziyarette bulundu. 
Ankara Aydınlılar Eğitim Kültür ve 
Dayanışma Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Halil Apaydın ve heyeti 
tarafından geçmiş dönemde yapılan 
çalışmalar ve yeni dönemde yapılacak 
çalışmalarla ilgili bilgi paylaşımında 

bulunarak, sizlerin desteği ile birlik 
beraberlik içerisinde çalışarak ilimizi 
daha ileriye taşımayı hedefliyoruz” 
dedi.  Heyeti Aydın Ticaret Borsası 
Meclis Başkanı A. Bahri Erdel, 
Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, 
Abdülkadir Yıldız, Meclis Üyesi 
Mustafa Akdam ve Ahmet Şenel 
karşıladı.  Aydın Ticaret Borsası 
Meclis Başkanı A. Bahri Erdel 
Ankara Aydınlılar Eğitim Kültür ve 

Dayanışma Derneği Yönetim Kurulu 
Başkanı Halil Apaydın ve 
beraberindeki heyete, “Yeni 
görevlerinin hayırlı olmasını 
dileyerek, Aydın için kültür ve 
dayanışmanın yanı sıra ekonomik 
alanda çalışmalar yapılması 
gerektiğini vurguladı. Aydın Ticaret 
Borsası olarak ilimize katkı sağlamak 
bizler için önem arz etmektedir” 
ifadelerine yer verdi. 

5. AYDIN TARIM GIDA VE HAYVANCILIK FUARI
ZİYARETÇİLERİYLE BULUŞMAYA HAZIR

16-19 Şubat tarihleri arasında 5. si 
düzenlenecek olan Tarım Gıda ve 
Hayvancılık Fuarı kapılarını 16 Şubat 
Perşembe günü saat 12.°°'de açacak.  
Fuar 19 Şubat Pazar gününe kadar 
10.°°-18.°° saatleri arasında 
ziyaretçileri ile buluşacak. Aydın yeni 
otogar karşısında bulunan Tariş 
pamuk depolarında gerçekleşecek 
olan fuara bu yıl 230 yerli ve ulusal 
firma stant açacak. 
Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı 
yaptığı açıklamada; “Tarım Gıda ve 
Hayvancılık Fuarı ile katılımcıların 
ürünlerini tanıtmasını, Aydınlıları da 
tarım alanındaki teknolojiyle 
buluşturmayı hedefliyoruz. İlimiz 
ekonomik ve ticari potansiyelinin 
arttırılması açısından önemli bir yeri 
olan 5.Gıda, Tarım ve Hayvancılık 
Fuarımıza herkesi bekliyoruz” 
ifadelerine yer verdi. 
Aydın Ticaret Borsası, Efeler Ziraat 
Odası ve Kobi Fuarcılık Ltd. Şti. 
işbirliği,  T.C. Gıda Tarım ve 

Hayvancılık Bakanlığı, TOBB, 
KOSGEB, T.C. Aydın Valiliği, T.C. 
Aydın Büyükşehir Belediyesi, T.C. 
Efeler Belediyesi, Adnan Menderes 
Üniversitesi, Aydın Sanayi Odası, 
Efeler Ziraat Odası, Aydın Makine 
Mühendisleri Odası, Aydın Damızlık 
Sığır Yetiştiricileri Birliği, TÜMSİAD 
ve Ziraat Mühendisleri Odasının 
destekleriyle, 09-12 Aralık 2015 
tarihlerinde Aydın Merkez Fatih 
Kapalı Pazar yerinde 4 .'sü 

gerçekleşe
n Tarım, 
Gıda ve 
Hayvancıl
ık fuarı 
270 
katılımcı 
firma ile 
143 bin 
ziyaretçi 
sayısına 
ulaşmıştı. 
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“ZEYTİN ZEYTİNYAĞI PAZAR PAYININ ARTTIRILMASI”
PROJESİ KAPSAMINDA

“MARKA YARATMA VE MARKALAŞMA ”
EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİ
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olmak isteyen üyelerimiz Borsamız 
ile irtibata geçmelerini bekliyoruz. 
İfadelerine yer verdi. 

Ankara Aydınlılar Eğ�t�m Kültür ve Dayanışma Derneğ�
Yen� Yönet�m�nden Borsa'ya Z�yaret
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5. AYDIN TARIM GIDA VE HAYVANCILIK FUARI
ZİYARETÇİLERİYLE BULUŞMAYA HAZIR
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Aydın Ticaret Borsası, Efeler Ziraat 
Odası ve Kobi Fuarcılık Ltd. Şti. 
işbirliği,  T.C. Gıda Tarım ve 

Hayvancılık Bakanlığı, TOBB, 
KOSGEB, T.C. Aydın Valiliği, T.C. 
Aydın Büyükşehir Belediyesi, T.C. 
Efeler Belediyesi, Adnan Menderes 
Üniversitesi, Aydın Sanayi Odası, 
Efeler Ziraat Odası, Aydın Makine 
Mühendisleri Odası, Aydın Damızlık 
Sığır Yetiştiricileri Birliği, TÜMSİAD 
ve Ziraat Mühendisleri Odasının 
destekleriyle, 09-12 Aralık 2015 
tarihlerinde Aydın Merkez Fatih 
Kapalı Pazar yerinde 4 .'sü 

gerçekleşe
n Tarım, 
Gıda ve 
Hayvancıl
ık fuarı 
270 
katılımcı 
firma ile 
143 bin 
ziyaretçi 
sayısına 
ulaşmıştı. 



ydın'da 16-19 Şubat tarihleri Aarasında 5.'si düzenlenen 
Tarım Gıda ve Hayvancılık 

Fuarı kapılarını ziyaretçilerine açtı. 

Aydın yeni otogar karşısında bulunan 
Tariş pamuk depolarında yer alan 
fuar Aydın Valisi Ömer Faruk Koçak, 
Aydın Büyükşehir Belediye Başkanı 
Özlem Çerçioğlu, Aydın Garnizon 
Komutanı Kurmay Albay Halil Şen, 
Aydın Emniyet Müdürü Dr. Rahmi 
Baştuğ, Aydın Ticaret Borsası Meclis 
Başkanı A. Bahri Erdel Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, 
Aydın Sanayi Odası Meclis Başkanı 
Ercan Çerçioğlu Yönetim Kurulu 
Başkanı M. Yunus Şahin, Aydın 
Ticaret Borsası Meclis Başkan 
Yardımcısı Cihan Can, Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı Fevzi 
Çondur, Yönetim Kurulu Üyesi 
Cengiz Ülgen, Meclis Üyelerinden 
Mustafa Akdam, Rıza Uyar, Ahmet 
Şenel Gıda Tarım ve Hayvancılık İl 
Müdürü Fuat Fikret Aktaş, kurum 
müdürleri, davetliler ve vatandaşların 
katılımı ile açıldı.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, 
Aydın'da 5. Tarım ve Gıda Fuarını 
düzenlediklerini belirtti. Bosnalı 
“Fuarımız, şu anda 240 firma ile 
tekrar kapılarını açtı. Tarım 
fuarımız16 ve 19 Şubat tarihleri 
arasında olacak. Ege Bölgesi 
illerinden ve ilçelerinden çok sayıda 
misafir gelecek. İnşallah hayırlısı 
olur. Geçen seneki satış rakamlarını 
geçeceğimizi tahmin ediyorum. 
Aydın, Tarım Fuarı ile tüm Türkiye'de 
ismini duyuracak. Başka fuarlara da 
yavaş yavaş el atarak fuar çeşitliliğini 
arttırmamız lazım. Ben o bakımdan 
fuara katılan firmalarımızı hem de bu 
olayda emeği geçen herkese çok 
teşekkür ediyorum” dedi.

Aydın Valisi Ömer Faruk Koçak 
Aydınlı firmaların 3 milyar dolarlık 
ihracat rakamına çok kısa sürede 
ulaşabileceğini ifade ederek, “Bu 
potansiyel bizde var. Bunun gelişmesi 
için bu fuarlarda buna fırsat verir. 
Fuarın hayırlı olmasını diliyorum” 
dedi.

AYDIN TARIM FUARI KAPILARINI 5. KEZ ZİYARETÇİLERE AÇTI 
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Aydın Büyükşehir Belediye Başkanı 
Özlem Çerçioğlu fuarı çok başarılı 
bulduğunu söyleyerek, “ Emeği geçen 
herkesi tebrik ediyorum. Bundan sonra 
Aydın'da uluslararası fuarlar 
düzenleyeceğiz” dedi.

Fuarın açılışına katılan Aydın Valisi 
Ömer Faruk Koçak, Aydın Büyükşehir 
Belediye Başkanı Özlem Çerçioğlu ve 
beraberindeki heyet, fuara katılan 
firmaların stantlarını gezerek, firma 
yetkililerinden bilgi aldılar.

Aydın yeni otogar karşısında bulunan 
Tariş pamuk depolarında yer alan fuar 19 
Şubat Pazar gününe kadar 10.00-18.00 
saatleri arasında ziyaret edilebilecek.
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oğuk hava depolarının önemi Sher geçen gün artmaktadır. 
Tarımsal ürünlerin, soğuk hava 

depolarında muhafaza edilmesi 
halinde,  ürünün  kalite ve nitelikleri 
korunarak raf ömrünün arttırılması, 
pazarda daha uzun süre ürün 
bulunmasını ve üreticinin daha fazla 
gelir elde etmesini sağlamaktadır. 

Tarımsal üretim açısından yüksek bir 
potansiyele sahip ilimizde, üretilen 
ürünlerin kalitelerinin korunması, 
pazar değerlerinin artması, rekabet 
gücünün arttırılması ve tüketicinin 
nitelikli ürüne sahip olması açısından, 
bu ürünlerin doğru bir şekilde 
muhafazası oldukça önemlidir. 
İlimizin, Ege Bölgesinde yaş meyve 
ve sebze üssü olmasına katkı 
sağlamak üzere soğuk hava 
depolarının yaygınlaştırılması 
gerekmektedir.

Mevsiminde bol olarak yetişen incir, 
kestane, armut, çilek, elma, kiraz, 
mandalina, nar, şeftali, domates, 
patlıcan, pırasa, karpuz vb. sebze ve 
meyvelerin mevsiminde uygun 
koşullarda tazeliğini koruyacak 
şekilde saklanamaması, değerinden 
çok az fiyata satılması veya çürümeye 
bırakılmasına sebep olmaktadır. 
TUİK istatistikleri incelendiğinde, 

M A K A L E
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TARIM
FUARI 5. 

H A B E R

ŞEHRİMİZİN

KUVVAYİ MİLLİYE

KAHRAMANI 

AYDIN BU HEMŞEHRİNİ  TANI,  

UNUTMA BU ADI ..!

ASAF GÖKBEL
Aydın 15 Haziran 1919 - 7 Eylül 1922 

yılları arasında işgal günlerinde
yaklaşık 3 yıl 3 ay

tarihinin en karanlık günlerini yaşamıştır.
Bu işgal yıllarında gencecik bir Aydın'lı

düşman'a başkaldıran kıvılcımı ateşlemiştir.

Mehmet ÖZÇAKIR
İnşaat Mühendisi
Aydın Eski Eserleri Sevenler Derneği Başkanı 
Araştırmacı Yazar

mehmetozcakir@hotmail.com
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saf Gökbel, 1892 Yılında AÇine ilçesine bağlı merkez 
Şevketiye Mahallesinde 

dünyaya gelmiştir. Önce Aydın ve 
sonra İzmir'de ilk ve orta öğrenimini 
tamamladıktan sonra,  Ziraat 
Bankası'nda memur olarak çalışmaya 
başlamıştır.

15. Mayıs.1919 ' da İzmir, Yunanlılar 
tarafından işgal edilince Çine'ye geri 
dönerek, işgal yıllarının ve Kurtuluş 
Savaşının seyrinin değişmesinde 
büyük önem taşıyan yerel halkın ve 
efelerin direnişini ve mücadelesini 
örgütleyen yerel milli 
kahramanımızdır. 

İzmir'in işgalinden bir gün sonra Asaf 
Gökbel, Aydın'da yapacak bir şey 
olmadığından ve Yunan işgal 
kuvvetleri daha doğuya doğru 
ilerleyemeye başladığından Çine ye 
doğduğu ilçeye geri geldi.

Asaf Gökbel, 1919'da İzmir işgal 
edildiğinde 21 yaşında bir gençtir. 

Aydın'da yaşayan orta halli bir ailenin 
evladıdır. 

İşgalin Aydın'da duyulduğu o acı 
anları yaşar ve Yunan'ın İzmir de 
başladığı işgalin Aydın'a doğru 
yayılacağının bilinciyle örgütlenmek 
ve karşı koymak gerektiğini düşünür. 

Yağcılar köyünde Yörük Ali Efe de 
olmak üzere 17 kişi düşmana karşı 
koymak için yan yana gelirler.

Asaf Gökbel de bu 17 kişi içindedir 
ve Millî Mücadele bitinceye kadar 
direnişi sürdürenlerdendir.

ŞEHRİMİZİN KUVVAYİ MİLLİYE KAHRAMANI 
AYDIN  BU HEMŞEHRİNİ  TANI, 
UNUTMA BU ADI ..!
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Mehmet ÖZÇAKIR
İnşaat Mühendisi

Aydın Eski Eserleri Sevenler Derneği Başkanı 
Araştırmacı Yazar

mehmetozcakir@hotmail.com

Aydın 15 Haziran 1919 – 7 Eylül 1922 yılları arasında işgal günlerinde
yaklaşık 3 yıl 3 ay tarihinin en karanlık günlerini yaşamıştır.
Bu işgal yıllarında gencecik bir Aydın'lı düşmana başkaldıran kıvılcımı ateşlemiştir.

 TARİHTEN NOT 

Osmanlı Devleti 30 Ekim 1918'de 
Mondros Mütarekesini imzalayarak 
mağlup devletlerarasındaki yerini 
almıştı.

İtilaf Devletleri, 18 Ocak 1919 
tarihinde başlayan Paris Barış 
Konferansı'nda yapılan görüşmeler 
sonucu, İzmir'in Yunanistan 
tarafından işgalini kabul etti. 

15 Mayıs 1919'da Yunan gemileri 
İtilaf Devletleri korumasında İzmir'i 
işgal ettiler. 

Yunan Efzon Taburları coşkun Rum 
kalabalığın taşkın hareketleriyle 
karşılandılar.
Türk tarafından atılan bir  “ İLK 
KURŞUN “ ile taburun önündeki bir 
Yunan askerinin yere düşmesi, Yunan 
işgal kuvvetlerinin katliamlarına 
başlangıç olmuştur.

İzmir'in işgali haberinin duyulması 

ile Aydın'da Hürriyet ve İtilaf Fırkası 
üyeleri başkanlığında, Muğla'da ise 
Ragıp Bey başkanlığında birçok kez 
toplantı yapılmış ise de silahlı direniş 
yönünde bir karar alınamamıştı. 
İzmir'de durumlarını sağlamlaştıran 
Yunanlılar, Venizelos'un emri ile 27 
Mayıs 1919'da Aydın'ı işgal ettiler.

Aydın'ın eşrafı ve ileri gelenleri ise 
katliamları önlemek adına, çoktan 
işgali sükûnetle karşılama kararı 
almışlardı.

Güneyde işgale girişen İtalya ise 
mütareke boyunca faaliyette 
bulunduğu Menteşe sahillerinin 
işgaline, 11 Mayıs'ta Fethiye'nin 
işgaliyle başlamış, Kuşadası, Selçuk, 
Söke, Milas, Çin'e şeklinde devam 
etmiştir. İtalya işgal siyaseti pek çok 
bakımdan ve mezalimden 
ayrıcalıkları ile Yunan işgal 
siyasetinden kalın çizgilerle 
ayrılmaktadır.

Yunanlıların yaptıkları cinayetlerle 

bölgeden Türk halkını göç ettirerek, 
buralara Rum göçmenlerini 
yerleştirmeyi planlamışlardır. 

Buna karşı İtalyanlar bölgedeki 
ekonomik faaliyetlerinde kullanmaya 
amaçladıkları Türk halkını her 
bakımdan kazanmaya çalışmışlardır.

Aydın'ın işgalinden sonra Çine'ye 
gelen Asaf Gökbel, Teğmen İsmail 
Hakkı Bey, Yedek Subay Necmi Bey 
gibi vatanseverler Yörük Ali Efe ile 
irtibat kurarak, Efe'yi mücadeleye 
ikna etmişlerdir. 

15/16 Haziran 1919 'da 
gerçekleştirilen Malgaç baskını, 
bölgede Kuva-yı Milliye'nin ilk 
başarısıdır. 

Bu baskını Erbeyli baskını, Tellidede 
çarpışması izlemiş ve Kuva-yı 
Milliye birlikleri Yunan işgal 
kuvvetlerini sürekli rahatsız eder 
olmuştur. Kuva-yı Milliye'ye 
katılımın hızla artması ile 30 Haziran 
1919 tarihinde Yunanlılar Aydın'dan 
çıkarılmıştır. 

Fakat takviye edilen Yunan kuvvetleri 
4 Temmuz 1919 tarihinde Aydın'ı 
ikinci kez tekrar ele geçirdiler. 
Dağılan Kuva-yı Milliye birlikleri 
kısa süre sonra beşer onar kişilik 
guruplar halinde Umurlu'da 
toplanmaya başlamışlardır.

11 Temmuz 1919 'da 57. Topçu Alay 
Komutanı Binbaşı İsmail Hakkı 
Bey'in, Umurlu'da bin kadar Kuva-yı 
Milliye'nin toplandığını ve Demirci 
Mehmet Efe ile iki yüz kadar 
maiyetinin de mücadeleye katıldığını 
bildirmesi, direnişe kalındığı yerden 
devam edeceğini göstermekteydi. 

Bundan sonra Kuva-yı Milliye 
birlikleri Yunanlıları baskın ve 
pusularla sürekli rahatsız etmiştir.

17 Temmuz 1919'da her bakımdan 
üstün Yunan kuvvetlerinin ileri 
harekâta başlaması üzerine, Kuva-yı 
Milliye Köşk'e kadar çekilmek 
zorunda kalmıştı. Köşk cephesinin 
kurulup teşkilatlanmasında Demirci 
Mehmet Efe büyük rol oynarken, 
Yörük Ali Efe ise kalabalık 
maiyetiyle Menderes'in güneyine ve  
Dalama'ya yerleşmişti. 23 Haziran 
1919 Yunan genel taarruzuna kadar, 
Kuva-yı Milliye'nin baskın, keşif kolu 

çarpışmaları, demiryolu ve köprü tahripleri ile düşman 
kuvvetlerine rahat verilmemiştir.

Düşman'a karşı mücadelenin sürdürülebilir olması için 
Nazilli'de toplanan kongreler sayesinde teşkilatlanma 
yoluna gidilmiş, bölgede asker toplanmasından, iaşe 
faaliyetlerine hemen hemen tüm konularda askeri 
görevlilerden idari görevlilere, aydınlara, efelere kadar 
tam bir işbirliği sağlanmıştır. Bu sayede 23 Haziran 
1920'ye kadar Yunan ileri harekâtı durdurulabilmiştir.
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ŞEHRİMİZİN KUVVAYİ MİLLİYE KAHRAMANI 
AYDIN  BU HEMŞEHRİNİ  TANI, 
UNUTMA BU ADI ..!
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Aydın 15 Haziran 1919 – 7 Eylül 1922 yılları arasında işgal günlerinde
yaklaşık 3 yıl 3 ay tarihinin en karanlık günlerini yaşamıştır.
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DÜ Yrd. Doç Günver Güneş A'in araştırma yazısında, 
Atatürk'ün Aydın'a yaptığı 

ziyarette, ASAF GÖKBEL'in Aydın'a 
nasıl Türkocağı başkanı olduğunu 
anlatır.

Gezinin programında pek çok il ve 
ilçe olduğu gibi Aydın ve Nazilli'de 
bulunuyordu. Cumhurbaşkanlığı 
Genel Sekreteri M. Tevfik tarafından 
Cumhurbaşkanlığı'nın 3 Şubat 
1931'de Aydın ve Denizli'yi kapsayan 
bir geziye çıkacağı 1 Şubat 1931'de 
Başbakan İsmet (İnönü) Bey'e 
bildirilmiştir. Gezi güzergâhında 
gerekli güvenlik tedbirlerinin 
alınması gerektiğinin ilgili valiliklere 
bildirilmesinden sonra, Mustafa 
Kemal (Atatürk) Paşa ile beraberinde 
yakın arkadaşları Vasıf (Çınar), Kılıç 
Ali, İzmir Valisi Kazım (Dirik), 
Aydın Milletvekili Dr. Reşit Galip, 
Recep Zühtü Beyler, Salih Bey, 
Başyaver Rusuhi, Başkâtip Tevfik, 
generaller ve kalabalık bir toplulukla 
Aydın'a doğru hareket etmiştir. 

3 Şubat 1931'de İzmir'den saat 
10:00'da hareket eden tren 15:00'te 
Aydın'a ulaşmıştır. Aydın Valisi Fevzi 
(Toker) Bey ve Ordu Müfettişi 
Fahrettin Altay Paşa, Mustafa Kemal 
(Atatürk)'i il sınırında karşılayarak, 
Aydın İstasyonu'na kadar refakat 
etmişlerdir. Mustafa Kemal Paşayı 
taşıyan özel tren daha Aydın'a 
gelmeden Germencik İstasyonu'nda 
halk tarafından durdurulmuş ve 
burada kendisine taze incir ikram 
edilmiştir. 

Karşılama töreni yapılmaması için 
yapılan tüm uyarılara rağmen, özel 
tren Aydın İstasyonu'na geldiğinde 
inanılmaz bir kalabalık bulunuyordu. 
Yağmurlu bir hava olmasına rağmen, 
Aydın tren istasyonu'nda binlerce kişi 
Mustafa Kemal Paşa ve arkadaşlarını 
heyecan ve coşkuyla kucaklamıştır.21 
Şehir bayraklarla donatılmış, taklar 
kurulmuştu. Mustafa Kemal 
(Atatürk)'i karşılama oldukça 
görkemli olmuştu. Mustafa Kemal 
(Atatürk) refakatiyle beraber 
dinlenmek için önce Vali Konağı'na 
geçmiştir. Öğleden sonra 
Topyatağı'ndaki garnizonu, saat 
16:00'da da Aydın Belediyesi'ni ve 

ATATÜRK AYDIN’DA
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CHF'nı ziyaret eden Gazi'ye burada 
Belediye Başkan Vekili Emin 
(ARKAYIN ) Bey tarafından şehrin 
sorunlarıyla ilgili bilgiler verilmiştir.
Aydın Belediyesinde Mustafa Kemal 
(Atatürk)'i gören eski Belediye Fen 
İşleri Müdürü İrfan (Saylam) Bey 
orada geçen konuşmaları şöyle 

aktarmaktadır. 
“….Mustafa Kemal Paşa, 
Topyatağı'ndaki Garnizonu 
ziyaretinin ardından yanındaki 5-6 
refakatçi ile Belediye'ye gelmiştir.23 
Mustafa Kemal Paşa yanındakilerle 
beraber Belediye Reisi odasına 
alınmış ve reis koltuğuna oturmuştur. 
Dönemin Aydın Belediye Başkanı ile 

konuşurken;
– Belediye olarak ne gibi faaliyetiniz 
var? sorusuna Aydın Belediye 
Başkanı Ahmet Emin (Arkayın) Bey;
– “Yeni biten istikamet haritasının 
tatbiki en büyük meşgalemizdir”.der.

 
Mustafa Kemal Paşa haritayı 
görmek istediğini söyledi. Harita 

belediye görevlileri tarafından 
belediye başkanlığı odasına getirildi 
ve Mustafa Kemal Paşa'nın masasına 
konuldu. Mustafa Kemal Paşa'nın 
harita getirildikten sonra ilk sorusu:
– Harita cihetinde (kuzey yönünde)  
mi)  ? oldu. 

Aldığı olumlu yanıt üzerine bu kez:
– Şimdi bulunduğumuz yeri gösterin” 

dedi. Yer gösterildi. Bunun üzerine; 
haritanın ne kadar alan kapladığı ve 
yol genişliklerini soran Mustafa 
Kemal Paşa aldığı yanıtlar karşısında 
tatmin olmuş, özellikle cadde ve yol 
genişliğine dikkat edilmesi 
gerektiğini belirtmiştir.
Buradan CHF Binasına gidilmiştir. 
Fırka Binasında çeşitli esnaf 
kuruluşlarının temsilcileri 
toplanmışlardı. Ekonomik 

sıkıntılardan, üretimin gereği gibi 
değerlendirilmediğinden söz açıldı. 
Mustafa Kemal (Atatürk) daha çok 
kooperatifçilik üzerinde duruyor, 
üretim kooperatiflerinin arttırılmasını 
istiyordu. Akşam saatlerinde Türk 
Ocağı'na uğradı. 

O tarihteki Ocak Başkanı Fevzi 

(Germen) Bey üyelerle Mustafa 
Kemal Paşa'yı karşılar.
1931 yılında iki katlı bir bina olan 
Türk Ocağı'nın alt katı kahvehane 
olarak kullanılıyordu. Mustafa Kemal 
Paşa ilk olarak kahvehaneye uğramış, 
burada oyun oynayanların aldıkları 
sayıları yazdıkları el tahtasındaki eski 
yazıyla yazılmış rakamları görünce, 
buradakilere “bu rakamlar yasak 
değil mi?” diyerek kızmış ve daha 

sonra üst katta bulunan Türk Ocağı'na 
çıkmıştır.
Ocak'ta Fevzi (Germen) Beyin 
başkanlığındaki idare heyetiyle 
tanıştıktan sonra, Fevzi Bey'e sorular 
sormaya başlamıştır. “Aydın nüfusu 
ne kadardır? Bunun ne kadarı 
şehirlerde, ne kadarı köylerde 
yaşamaktadır; buradaki faaliyetiniz 

hangi safhadadır?”. Böyle bir soruyla 
karşı karşıya kalacağını tahmin 
etmeyen Fevzi Bey, tahmini ve gelişi 
güzel birkaç rakam söylemiş, verilen 
yanıtlardan tatmin olmayan Mustafa 
Kemal Paşa bu kez; “kültür, sağlık ve 
ekonomi konularında köylüyü 
aydınlatacak çalışmalarının olup 
olmadığını” sorar. Toplantıda bulunan 
grup içerisinden Emin Bey; 
“Harcırah ve vasıtalarının olmadığı 
için köylere gidemediklerini” söyler. 
Bunun üzerine Gazi Mustafa Kemal 
“siz gidemiyorsunuz ama bir sürü 
yobaz çarığı çektiği gibi sırtında 
torbası ile karanfil yağı satacağım 
diye inkılâbı köstekleyen yayınlarla 
köyleri adım adım dolaşmaktadır. 
Sizin ise bu uğurda en küçük tedbir 
ve hareketiniz yok.” diyerek 
Menemen olayına atıfta bulunmuş, 
istediği yanıtları alamamanın verdiği 
kızgınlık kısa sürede hayal kırıklığına 
dönüşmüştür.

“Türk Ocakları CHF'nın hars  
(ekin, kültür )  şubesidir. Fırka 
millete mürebbilik yapacak ilim, 
iktisat, siyaset ve güzel sanatlar 
gibi bütün hars sahalarından 
vatandaşları yetiştirmek için 
rehberlik edecektir. Ocaklılar 
CHF'nın programını vatandaşlara 
izah etmekle asıl vazifelerini 
yapmış ve mefkûrelerine en büyük 
hizmeti ifa etmiş olurlar… Gayeniz 
bu çok faydalı olduklarına kati 
kanaatimiz bulunan yol üzerine de 
milleti ahenk olarak yürümekten 
ibarettir…”der.

Mustafa Kemal Paşanın birkaç ay 
öncesine kadar rejime muhalefet eden 
unsurların toplandığı SBF'nin 
oldukça güçlü olduğu Aydın'da ve 
Türk Ocağı'nda karşılaştığı 
heyecansız ve rejimin ideallerinden 
uzak topluluklar karşısında verdiği 
mesajlar ve yaptığı konuşmalar farklı 
bir ton taşımakta, irticaın bölgede güç 
kazanmasının faturasını, iyi 
çalışmadıklarını söylediği Türk 
Ocağı'na kesmektedir.

Mustafa Kemal (Atatürk) Türk 
Ocağı'ndan ayrıldıktan sonra Gazi'nin 
eleştirileri karşısında şimşekleri 
üzerine çeken Türk Ocağı idare 
heyeti toptan istifa etmiştir. Yerine 
Asaf Gökbel başkanlığında yeni bir 
idare heyeti oluşturulmuştur.
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bildirilmesinden sonra, Mustafa 
Kemal (Atatürk) Paşa ile beraberinde 
yakın arkadaşları Vasıf (Çınar), Kılıç 
Ali, İzmir Valisi Kazım (Dirik), 
Aydın Milletvekili Dr. Reşit Galip, 
Recep Zühtü Beyler, Salih Bey, 
Başyaver Rusuhi, Başkâtip Tevfik, 
generaller ve kalabalık bir toplulukla 
Aydın'a doğru hareket etmiştir. 

3 Şubat 1931'de İzmir'den saat 
10:00'da hareket eden tren 15:00'te 
Aydın'a ulaşmıştır. Aydın Valisi Fevzi 
(Toker) Bey ve Ordu Müfettişi 
Fahrettin Altay Paşa, Mustafa Kemal 
(Atatürk)'i il sınırında karşılayarak, 
Aydın İstasyonu'na kadar refakat 
etmişlerdir. Mustafa Kemal Paşayı 
taşıyan özel tren daha Aydın'a 
gelmeden Germencik İstasyonu'nda 
halk tarafından durdurulmuş ve 
burada kendisine taze incir ikram 
edilmiştir. 

Karşılama töreni yapılmaması için 
yapılan tüm uyarılara rağmen, özel 
tren Aydın İstasyonu'na geldiğinde 
inanılmaz bir kalabalık bulunuyordu. 
Yağmurlu bir hava olmasına rağmen, 
Aydın tren istasyonu'nda binlerce kişi 
Mustafa Kemal Paşa ve arkadaşlarını 
heyecan ve coşkuyla kucaklamıştır.21 
Şehir bayraklarla donatılmış, taklar 
kurulmuştu. Mustafa Kemal 
(Atatürk)'i karşılama oldukça 
görkemli olmuştu. Mustafa Kemal 
(Atatürk) refakatiyle beraber 
dinlenmek için önce Vali Konağı'na 
geçmiştir. Öğleden sonra 
Topyatağı'ndaki garnizonu, saat 
16:00'da da Aydın Belediyesi'ni ve 

ATATÜRK AYDIN’DA
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CHF'nı ziyaret eden Gazi'ye burada 
Belediye Başkan Vekili Emin 
(ARKAYIN ) Bey tarafından şehrin 
sorunlarıyla ilgili bilgiler verilmiştir.
Aydın Belediyesinde Mustafa Kemal 
(Atatürk)'i gören eski Belediye Fen 
İşleri Müdürü İrfan (Saylam) Bey 
orada geçen konuşmaları şöyle 

aktarmaktadır. 
“….Mustafa Kemal Paşa, 
Topyatağı'ndaki Garnizonu 
ziyaretinin ardından yanındaki 5-6 
refakatçi ile Belediye'ye gelmiştir.23 
Mustafa Kemal Paşa yanındakilerle 
beraber Belediye Reisi odasına 
alınmış ve reis koltuğuna oturmuştur. 
Dönemin Aydın Belediye Başkanı ile 

konuşurken;
– Belediye olarak ne gibi faaliyetiniz 
var? sorusuna Aydın Belediye 
Başkanı Ahmet Emin (Arkayın) Bey;
– “Yeni biten istikamet haritasının 
tatbiki en büyük meşgalemizdir”.der.

 
Mustafa Kemal Paşa haritayı 
görmek istediğini söyledi. Harita 

belediye görevlileri tarafından 
belediye başkanlığı odasına getirildi 
ve Mustafa Kemal Paşa'nın masasına 
konuldu. Mustafa Kemal Paşa'nın 
harita getirildikten sonra ilk sorusu:
– Harita cihetinde (kuzey yönünde)  
mi)  ? oldu. 

Aldığı olumlu yanıt üzerine bu kez:
– Şimdi bulunduğumuz yeri gösterin” 

dedi. Yer gösterildi. Bunun üzerine; 
haritanın ne kadar alan kapladığı ve 
yol genişliklerini soran Mustafa 
Kemal Paşa aldığı yanıtlar karşısında 
tatmin olmuş, özellikle cadde ve yol 
genişliğine dikkat edilmesi 
gerektiğini belirtmiştir.
Buradan CHF Binasına gidilmiştir. 
Fırka Binasında çeşitli esnaf 
kuruluşlarının temsilcileri 
toplanmışlardı. Ekonomik 

sıkıntılardan, üretimin gereği gibi 
değerlendirilmediğinden söz açıldı. 
Mustafa Kemal (Atatürk) daha çok 
kooperatifçilik üzerinde duruyor, 
üretim kooperatiflerinin arttırılmasını 
istiyordu. Akşam saatlerinde Türk 
Ocağı'na uğradı. 

O tarihteki Ocak Başkanı Fevzi 

(Germen) Bey üyelerle Mustafa 
Kemal Paşa'yı karşılar.
1931 yılında iki katlı bir bina olan 
Türk Ocağı'nın alt katı kahvehane 
olarak kullanılıyordu. Mustafa Kemal 
Paşa ilk olarak kahvehaneye uğramış, 
burada oyun oynayanların aldıkları 
sayıları yazdıkları el tahtasındaki eski 
yazıyla yazılmış rakamları görünce, 
buradakilere “bu rakamlar yasak 
değil mi?” diyerek kızmış ve daha 

sonra üst katta bulunan Türk Ocağı'na 
çıkmıştır.
Ocak'ta Fevzi (Germen) Beyin 
başkanlığındaki idare heyetiyle 
tanıştıktan sonra, Fevzi Bey'e sorular 
sormaya başlamıştır. “Aydın nüfusu 
ne kadardır? Bunun ne kadarı 
şehirlerde, ne kadarı köylerde 
yaşamaktadır; buradaki faaliyetiniz 

hangi safhadadır?”. Böyle bir soruyla 
karşı karşıya kalacağını tahmin 
etmeyen Fevzi Bey, tahmini ve gelişi 
güzel birkaç rakam söylemiş, verilen 
yanıtlardan tatmin olmayan Mustafa 
Kemal Paşa bu kez; “kültür, sağlık ve 
ekonomi konularında köylüyü 
aydınlatacak çalışmalarının olup 
olmadığını” sorar. Toplantıda bulunan 
grup içerisinden Emin Bey; 
“Harcırah ve vasıtalarının olmadığı 
için köylere gidemediklerini” söyler. 
Bunun üzerine Gazi Mustafa Kemal 
“siz gidemiyorsunuz ama bir sürü 
yobaz çarığı çektiği gibi sırtında 
torbası ile karanfil yağı satacağım 
diye inkılâbı köstekleyen yayınlarla 
köyleri adım adım dolaşmaktadır. 
Sizin ise bu uğurda en küçük tedbir 
ve hareketiniz yok.” diyerek 
Menemen olayına atıfta bulunmuş, 
istediği yanıtları alamamanın verdiği 
kızgınlık kısa sürede hayal kırıklığına 
dönüşmüştür.

“Türk Ocakları CHF'nın hars  
(ekin, kültür )  şubesidir. Fırka 
millete mürebbilik yapacak ilim, 
iktisat, siyaset ve güzel sanatlar 
gibi bütün hars sahalarından 
vatandaşları yetiştirmek için 
rehberlik edecektir. Ocaklılar 
CHF'nın programını vatandaşlara 
izah etmekle asıl vazifelerini 
yapmış ve mefkûrelerine en büyük 
hizmeti ifa etmiş olurlar… Gayeniz 
bu çok faydalı olduklarına kati 
kanaatimiz bulunan yol üzerine de 
milleti ahenk olarak yürümekten 
ibarettir…”der.

Mustafa Kemal Paşanın birkaç ay 
öncesine kadar rejime muhalefet eden 
unsurların toplandığı SBF'nin 
oldukça güçlü olduğu Aydın'da ve 
Türk Ocağı'nda karşılaştığı 
heyecansız ve rejimin ideallerinden 
uzak topluluklar karşısında verdiği 
mesajlar ve yaptığı konuşmalar farklı 
bir ton taşımakta, irticaın bölgede güç 
kazanmasının faturasını, iyi 
çalışmadıklarını söylediği Türk 
Ocağı'na kesmektedir.

Mustafa Kemal (Atatürk) Türk 
Ocağı'ndan ayrıldıktan sonra Gazi'nin 
eleştirileri karşısında şimşekleri 
üzerine çeken Türk Ocağı idare 
heyeti toptan istifa etmiştir. Yerine 
Asaf Gökbel başkanlığında yeni bir 
idare heyeti oluşturulmuştur.

M A K A L EM A K A L E



Millî Mücadele sonrasında ve 
Atatürk'ün Aydın'ı 
ziyaretind Âsaf Gökbel,bir 

ara bizzat Atatürk tarafından Halkevi 
başkanlığına atanır.  İlk halkevi 
olarak kullanılan binayı ilk 
Kütüphane olarak Aydınlılara 
kazandırır.
Ayrıca daha önce 1936 yılında 
Hikmet Şölen ile beraber ilk ciddi 
kaynak kitap olan ve referans alınan 
AYDIN İLİ TARİHİ kitabını Hikmet 
ŞÖLEN ile beraber kaleme alırlar. 
Aydın halkevinin yardımıyla, Ahmet 
İhsan matbaasında basılan kitap “ 
eski zamanlardan, Yunan işgaline”  
kadar olan bölümü kapsar.

Kitabın aslı bugün müzayedelerde 
satışa sunulmuştur.
Aradan uzun yıllar geçer. Asaf 
Gökbel 1964 yılında anılarını ve 
bildiklerini Millî Mücadele'de Aydın 
isimli bir kitapta toplar.
 Yine aradan geçen 41 yıl sonra yani 
2005'te Kurtuluş Savaşı'nın yerel 
ortamını anlatan bu kitabın dil olarak 
sadeleştirilmesine karar verilir. 

2005 yılında Hüseyin Kuruüzüm bu 
kitabı hem sadeleştirir hem de bazı 
eklemelerle yayına hazırlar. 
370 sayfalık bu orta boy kitapta; 
eserin sadeleştirilmiş 
metni,sunuşlar,belgeler,fotoğraflar 
bulunmaktadır.
Bu kitabı her zaman arabamda 
yanımda taşımaya başladım.
Boş aralarda satır satır okuyup notlar 
tutmaya başladım.
Hatta geçen hafta  Efeler 
belediyesinin getirttiği Ayşen Gruda 
nın “kırkından sonra” adlı tiyatro 
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oyununda  Vali yardımcısı  duyarlı 
kültür adamı Ömer Faruk GÜNAY' a 
da gösterdim. Kendisine, Aydın 
tarihini ilgal yıllarını anlayabilmesi 
için ,bu kitabı mutlaka okumasını 
önerdim. Kendisinin engin 
hoşgörüsüne sığınarak bu özel 
konuşmayı sizlerle paylaşmak 
istiyorum. Üç gün sonra kendisi 
telefonla bana döndü. Makamında 
konuşup kitabın kritiğini yaparken , “ 
gerçekten çok objektif olarak kaleme 
alınmış tarafsız ve gerçekçi bir 
anlatım “ dediği kitabı bir hafta sonu, 
solukla  bitirdiğini   belirtti.
Gerçekten yazar Asaf Gökbel 
Aydın'ın işgal yıllarında olan biteni, 
tarafsız ve objektif olarak kaleme 
almış.
Hatta Yunan işgaline karşı Aydın'ı 
kurtaran Yağmacıları, yağma 
yapanları, Aydın'ı kurtarmaya 
gelenlerin, Yunanlıların Kemer 
mahallesine geri çekilmesinden sonra 
kenti nasıl iki gün talan ettiklerini, 
yağma yapıp soyduklarını açık dille 
kaleme almış.
İşgalin bu utanç verici günlerinden 
sonra Yunan askerleri Kemer çakırlar 
çayı içinde bekleşirken, arkalarından 
gelenlerin olmadığını görünce 
Karabağ'a ( İncirliova ) geri çekilirler.
İzmir'e yanaşan Yunan uçak 
gemisinden hareket eden uçaklar 
Aydın semalarında keşif uçuşu 
yaparak ortalığın boş ve kentin 
terkedildiğini görünce Aydın'ı tekrar 
ikinci kez işgal ederler.
İşte tarihte bir kentin iki kere işgali 
ve iki kere kurtuluşu böyle kayıtlara 
geçer.
AYDINLIYIM DİYEN HERKES 
İŞTE BU KİTABI OKUMALIDIR.
Rahmetli Asaf GÖKBEL arşivi 
aileden temin edilerek, EFELER 
BOSNALI KENT BELLEĞİNE özel 
bir köşede sergilenmelidir.
İşte yakın tarihimizin kanaat önderi, 
yaşananlara şahit, Atatürk ile aynı 
sofrada yer alan ASAF GÖKBEL 
adına ilimizde KOZDİBİ  
meydanında   basit demir iskeleden 
mevcut  kuvayi milliye meydanına bu 
meydandan yetkili  AYDIN 
BÜYÜKŞEHİR belediyesi  
tarafından    bir anıt  heykeli 
yapılarak , Aydın tarihinin  geçmişi 
ve yaşanılanların  özeti, yanına 
yapılacak  panolara ve  levhalara 
kazınmalıdır.
Aydın kentinde ASAF GÖKBEL 
adına ne bir park, ne de bir meydan 
ve sokak cadde bulvar hatta okul adı 

bulunmamaktadır maalesef.
Buradan EFELER BELEDİYESİNE 
önerim, kent içinde Adnan Menderes 
Bulvarı başındaki UĞUR MUMCU 
parkının adının değiştirilerek, ASAF 
GÖKBEL adı verilmeli ve bu küçük 
alana KUVAYI MİLLİYE bilgilerinin 
yer aldığı pano bilgileri 
yerleştirilmelidir.
Çok saygın gazeteci ve düşün adamı 
Uğur Mumcu içinde Kent içine 
yapılacak daha büyük ve geniş bir 
parka adı verilmelidir.
ASAF GÖKBEL adının bu kente 
geçen hizmetleri nedeniyle, 
GÖKBEL ailesi ahde vefa 
gösterilmeli ve anısına saygı ve 
itibarımızı göstermeliyiz. 

Yargıtay �le TOBB Arasında İşb�rl�ğ� Protokolü
H A B E R

argıtay Başkanlığı Türkiye YUluslararası Uyuşmazlık 
Çözüm Merkezi (TUUÇM) 

ile Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Akreditasyon Merkezi 
arasında işbirliği protokolü 
imzalandı. Yargıtay binasında 
düzenlenen imza töreninde konuşan 
TOBB Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Faik Yavuz, hukuk sisteminin 
sadece devletin değil ekonominin de 
temel direği olduğunu, adalet ve 
güven duygusunun güçlü olduğu 
ülkelerin ekonomisinin de güçlü 
olacağını vurguladı.
Özel sektör olarak, yargı sistemini 
güçlendirecek, fiziki kapasitesini 
iyileştirecek, yargı mensuplarının 
özlük haklarını artıracak her 
düzenlemeyi desteklediklerini 
belirten Yavuz, yargıdaki sorunların 
başında iş yükünün geldiğini, daha 
hızlı karar alınması için alternatif 
çözüm yollarına ağırlık verilmesi 
gerektiğine işaret etti.
Yavuz, mahkemelere her sene 6 
milyondan fazla dosya geldiğine, 
bunların üçte ikisinin aynı yıl karara 
bağlandığına, üçte birinin ise gelecek 
yıla kaldığına dikkati çekerek, bir 
hakime yılda ortalama 800 davanın 
düştüğünü, bunun Avrupa'da 200 
civarında olduğunu söyledi.
Uzun süreli yargılamalardan herkesin 
zarar gördüğünü dile getiren Yavuz, 
adaletin zamanında ve doğru tecelli 
etmemesinin, yargı sistemine olan 
güveni olumsuz etkilediğini kaydetti.
Çözümün arabuluculuk ve tahkimde 
olduğunu belirten Yavuz, "Belli bir 
tutarın altındaki ticari davalarda 
tahkimin ve bireysel davalarda 
arabuluculuk sistemini zorunlu hale 
getirmeliyiz. Adalet Bakanlığının 
tahkim ve arabuluculuğun 
geliştirilmesi ve yaygınlaştırılması 
konusunda yaptığı çalışmaları çok 
önemli buluyor ve destekliyoruz. İş 
Mahkemeleri Kanunu tasarı 
taslağında, işçi-işveren 
uyuşmazlıklarında dava şartı olarak 
arabuluculuğun kısa zamanda 
yasalaşmasını iş dünyası olarak 
heyecanla bekliyoruz." dedi.
- Yargıtay Birinci Başkanı İsmail 
Rüştü Cirit ise konuşmasında, 
"Yargıya ilişkin tüm kurumların 
bütünsel bir bakış açısıyla 
değerlendirilmesi yapılmadan, gerçek 
anlamda bir yargı reformundan söz 

etmek mümkün değildir. 
Yargıtay'daki daire ve üye sayısının 
artırılmasının, hatta bölge adliye 
mahkemelerinin faaliyete geçmesinin 
iş yükü sorununu geçmişte 
halledemediği gibi bugün de tam 
olarak halledemeyeceğini iyi 
anlamamız gerekmektedir." dedi.
Yargıtay binasında düzenlenen imza 
töreninde konuşan Cirit, Türkçede 
"Geciken adalet, adalet değildir." 
şeklinde bir deyim olduğunu 
hatırlattı. Adalet sisteminin, 
adaletteki gecikmeyi en aza indirmesi 
gerektiğinin altını çizen Cirit, 
uluslararası belgelerde, çağdaş 
toplumun adalete ilişkin 
beklentilerinin karşılanması 
konusunda, yüksek mahkemelerin 
“açıklık ve duyarlılık 
göstermelerinin” önemine vurgu 
yapıldığını aktardı. 
Demokratik toplumlarda yüksek 
mahkemelerin, evrensel düzeyde 
kabul edilen en ileri adalet 
standartlarını uygulaması, bu amaçla 
adalet politikalarına katkı sağlayarak 
gerektiğinde yol gösterici olması 
gerektiğini ifade eden Cirit, evrensel 
hukuk kültürünün yüksek 
mahkemelere yüklemiş olduğu bu yol 
gösterici olma sorumluluğunun bir 
gereği olarak Yargıtay'ın, TUUÇM'u 
kurduğunu belirtti. Cirit, şunları 
kaydetti:
“Yargıya ilişkin tüm kurumların 
bütünsel bir bakış açısıyla 
değerlendirilmesi yapılmadan, gerçek 
anlamda bir yargı reformundan söz 
etmek mümkün değildir. Yargıtaydaki 
daire ve üye sayısının artırılmasının, 
hatta bölge adliye mahkemelerinin 
faaliyete geçmesinin iş yükü 
sorununu geçmişte halledemediği 
gibi bugün de tam olarak 
halledemeyeceğini iyi anlamamız 

gerekmektedir. 2015 yılında ülke 
genelinde toplam 7 milyon 115 bin 
323 ayrı eylem sebebiyle toplam 3 
milyon 542 bin 108 soruşturma 
dosyası açılmış, yapılan 
soruşturmalar neticesinde 3 milyon 
219 bin 415 ayrı eylem sebebiyle 
toplam 1 milyon 469 bin 410 dava 
dosyası ceza mahkemelerinin önüne 
gelmiştir. 2015 yılında, ön ödeme 
kapsamında kalan suçların toplam 
suç sayısına oranı binde bir 
düzeyinde olup, sadece bin 167 dosya 
ön ödeme nedeniyle sistem dışına 
çıkartılmıştır. 2015 yılında 
uzlaşmayla sonuçlanan dosya sayısı 8 
bin 485 olup, bu rakam soruşturma 
sayısına oranlandığında oldukça 
düşük kalmaktadır." 
- "Kalitenin artırılması amaçlanıyor" 
Yargıtay Genel Sekreter Yardımcısı 
Mustafa Saldırım da TUUÇM ve 
imzalanacak protokol hakkında bilgi 
verdi.
Konuşmaların ardından protokol 
imzalanarak, merkezin açılışı yapıldı.
İmzalanan protokolle, yapılacak ortak 
faaliyetler çerçevesinde arabuluculuk 
ve tahkim merkezlerinin kalite 
standartlarının belirlenmesi, takibi ve 
arabuluculuk hizmetinin kalitesinin 
artırılmasına katkı sağlanması 
amaçlanıyor.
Törene, Avrupa Konseyi Ankara 
Program Ofisi Başkanı Michael 
Ingledow da katıldı.
Yargıtay Başkanlığı Türkiye 
Uluslararası Uyuşmazlık Çözüm 
Merkezi (TUUÇM) ile Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Akreditasyon Merkezi arasında 
işbirliği protokol imza törenine  
Genel Sekreter V. Hakan Ünal ve Ar-
Ge Kalite Sorumlusu Cansu 
Karabulut katılım sağladı.

M A K A L E



Millî Mücadele sonrasında ve 
Atatürk'ün Aydın'ı 
ziyaretind Âsaf Gökbel,bir 

ara bizzat Atatürk tarafından Halkevi 
başkanlığına atanır.  İlk halkevi 
olarak kullanılan binayı ilk 
Kütüphane olarak Aydınlılara 
kazandırır.
Ayrıca daha önce 1936 yılında 
Hikmet Şölen ile beraber ilk ciddi 
kaynak kitap olan ve referans alınan 
AYDIN İLİ TARİHİ kitabını Hikmet 
ŞÖLEN ile beraber kaleme alırlar. 
Aydın halkevinin yardımıyla, Ahmet 
İhsan matbaasında basılan kitap “ 
eski zamanlardan, Yunan işgaline”  
kadar olan bölümü kapsar.

Kitabın aslı bugün müzayedelerde 
satışa sunulmuştur.
Aradan uzun yıllar geçer. Asaf 
Gökbel 1964 yılında anılarını ve 
bildiklerini Millî Mücadele'de Aydın 
isimli bir kitapta toplar.
 Yine aradan geçen 41 yıl sonra yani 
2005'te Kurtuluş Savaşı'nın yerel 
ortamını anlatan bu kitabın dil olarak 
sadeleştirilmesine karar verilir. 

2005 yılında Hüseyin Kuruüzüm bu 
kitabı hem sadeleştirir hem de bazı 
eklemelerle yayına hazırlar. 
370 sayfalık bu orta boy kitapta; 
eserin sadeleştirilmiş 
metni,sunuşlar,belgeler,fotoğraflar 
bulunmaktadır.
Bu kitabı her zaman arabamda 
yanımda taşımaya başladım.
Boş aralarda satır satır okuyup notlar 
tutmaya başladım.
Hatta geçen hafta  Efeler 
belediyesinin getirttiği Ayşen Gruda 
nın “kırkından sonra” adlı tiyatro 
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Mehmet ÖZÇAKIR
İnşaat Mühendisi

Aydın Eski Eserleri Sevenler Derneği Başkanı 
Araştırmacı Yazar

mehmetozcakir@hotmail.com

oyununda  Vali yardımcısı  duyarlı 
kültür adamı Ömer Faruk GÜNAY' a 
da gösterdim. Kendisine, Aydın 
tarihini ilgal yıllarını anlayabilmesi 
için ,bu kitabı mutlaka okumasını 
önerdim. Kendisinin engin 
hoşgörüsüne sığınarak bu özel 
konuşmayı sizlerle paylaşmak 
istiyorum. Üç gün sonra kendisi 
telefonla bana döndü. Makamında 
konuşup kitabın kritiğini yaparken , “ 
gerçekten çok objektif olarak kaleme 
alınmış tarafsız ve gerçekçi bir 
anlatım “ dediği kitabı bir hafta sonu, 
solukla  bitirdiğini   belirtti.
Gerçekten yazar Asaf Gökbel 
Aydın'ın işgal yıllarında olan biteni, 
tarafsız ve objektif olarak kaleme 
almış.
Hatta Yunan işgaline karşı Aydın'ı 
kurtaran Yağmacıları, yağma 
yapanları, Aydın'ı kurtarmaya 
gelenlerin, Yunanlıların Kemer 
mahallesine geri çekilmesinden sonra 
kenti nasıl iki gün talan ettiklerini, 
yağma yapıp soyduklarını açık dille 
kaleme almış.
İşgalin bu utanç verici günlerinden 
sonra Yunan askerleri Kemer çakırlar 
çayı içinde bekleşirken, arkalarından 
gelenlerin olmadığını görünce 
Karabağ'a ( İncirliova ) geri çekilirler.
İzmir'e yanaşan Yunan uçak 
gemisinden hareket eden uçaklar 
Aydın semalarında keşif uçuşu 
yaparak ortalığın boş ve kentin 
terkedildiğini görünce Aydın'ı tekrar 
ikinci kez işgal ederler.
İşte tarihte bir kentin iki kere işgali 
ve iki kere kurtuluşu böyle kayıtlara 
geçer.
AYDINLIYIM DİYEN HERKES 
İŞTE BU KİTABI OKUMALIDIR.
Rahmetli Asaf GÖKBEL arşivi 
aileden temin edilerek, EFELER 
BOSNALI KENT BELLEĞİNE özel 
bir köşede sergilenmelidir.
İşte yakın tarihimizin kanaat önderi, 
yaşananlara şahit, Atatürk ile aynı 
sofrada yer alan ASAF GÖKBEL 
adına ilimizde KOZDİBİ  
meydanında   basit demir iskeleden 
mevcut  kuvayi milliye meydanına bu 
meydandan yetkili  AYDIN 
BÜYÜKŞEHİR belediyesi  
tarafından    bir anıt  heykeli 
yapılarak , Aydın tarihinin  geçmişi 
ve yaşanılanların  özeti, yanına 
yapılacak  panolara ve  levhalara 
kazınmalıdır.
Aydın kentinde ASAF GÖKBEL 
adına ne bir park, ne de bir meydan 
ve sokak cadde bulvar hatta okul adı 

bulunmamaktadır maalesef.
Buradan EFELER BELEDİYESİNE 
önerim, kent içinde Adnan Menderes 
Bulvarı başındaki UĞUR MUMCU 
parkının adının değiştirilerek, ASAF 
GÖKBEL adı verilmeli ve bu küçük 
alana KUVAYI MİLLİYE bilgilerinin 
yer aldığı pano bilgileri 
yerleştirilmelidir.
Çok saygın gazeteci ve düşün adamı 
Uğur Mumcu içinde Kent içine 
yapılacak daha büyük ve geniş bir 
parka adı verilmelidir.
ASAF GÖKBEL adının bu kente 
geçen hizmetleri nedeniyle, 
GÖKBEL ailesi ahde vefa 
gösterilmeli ve anısına saygı ve 
itibarımızı göstermeliyiz. 

Yargıtay �le TOBB Arasında İşb�rl�ğ� Protokolü
H A B E R

argıtay Başkanlığı Türkiye YUluslararası Uyuşmazlık 
Çözüm Merkezi (TUUÇM) 

ile Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği 
(TOBB) Akreditasyon Merkezi 
arasında işbirliği protokolü 
imzalandı. Yargıtay binasında 
düzenlenen imza töreninde konuşan 
TOBB Yönetim Kurulu Sayman 
Üyesi Faik Yavuz, hukuk sisteminin 
sadece devletin değil ekonominin de 
temel direği olduğunu, adalet ve 
güven duygusunun güçlü olduğu 
ülkelerin ekonomisinin de güçlü 
olacağını vurguladı.
Özel sektör olarak, yargı sistemini 
güçlendirecek, fiziki kapasitesini 
iyileştirecek, yargı mensuplarının 
özlük haklarını artıracak her 
düzenlemeyi desteklediklerini 
belirten Yavuz, yargıdaki sorunların 
başında iş yükünün geldiğini, daha 
hızlı karar alınması için alternatif 
çözüm yollarına ağırlık verilmesi 
gerektiğine işaret etti.
Yavuz, mahkemelere her sene 6 
milyondan fazla dosya geldiğine, 
bunların üçte ikisinin aynı yıl karara 
bağlandığına, üçte birinin ise gelecek 
yıla kaldığına dikkati çekerek, bir 
hakime yılda ortalama 800 davanın 
düştüğünü, bunun Avrupa'da 200 
civarında olduğunu söyledi.
Uzun süreli yargılamalardan herkesin 
zarar gördüğünü dile getiren Yavuz, 
adaletin zamanında ve doğru tecelli 
etmemesinin, yargı sistemine olan 
güveni olumsuz etkilediğini kaydetti.
Çözümün arabuluculuk ve tahkimde 
olduğunu belirten Yavuz, "Belli bir 
tutarın altındaki ticari davalarda 
tahkimin ve bireysel davalarda 
arabuluculuk sistemini zorunlu hale 
getirmeliyiz. Adalet Bakanlığının 
tahkim ve arabuluculuğun 
geliştirilmesi ve yaygınlaştırılması 
konusunda yaptığı çalışmaları çok 
önemli buluyor ve destekliyoruz. İş 
Mahkemeleri Kanunu tasarı 
taslağında, işçi-işveren 
uyuşmazlıklarında dava şartı olarak 
arabuluculuğun kısa zamanda 
yasalaşmasını iş dünyası olarak 
heyecanla bekliyoruz." dedi.
- Yargıtay Birinci Başkanı İsmail 
Rüştü Cirit ise konuşmasında, 
"Yargıya ilişkin tüm kurumların 
bütünsel bir bakış açısıyla 
değerlendirilmesi yapılmadan, gerçek 
anlamda bir yargı reformundan söz 

etmek mümkün değildir. 
Yargıtay'daki daire ve üye sayısının 
artırılmasının, hatta bölge adliye 
mahkemelerinin faaliyete geçmesinin 
iş yükü sorununu geçmişte 
halledemediği gibi bugün de tam 
olarak halledemeyeceğini iyi 
anlamamız gerekmektedir." dedi.
Yargıtay binasında düzenlenen imza 
töreninde konuşan Cirit, Türkçede 
"Geciken adalet, adalet değildir." 
şeklinde bir deyim olduğunu 
hatırlattı. Adalet sisteminin, 
adaletteki gecikmeyi en aza indirmesi 
gerektiğinin altını çizen Cirit, 
uluslararası belgelerde, çağdaş 
toplumun adalete ilişkin 
beklentilerinin karşılanması 
konusunda, yüksek mahkemelerin 
“açıklık ve duyarlılık 
göstermelerinin” önemine vurgu 
yapıldığını aktardı. 
Demokratik toplumlarda yüksek 
mahkemelerin, evrensel düzeyde 
kabul edilen en ileri adalet 
standartlarını uygulaması, bu amaçla 
adalet politikalarına katkı sağlayarak 
gerektiğinde yol gösterici olması 
gerektiğini ifade eden Cirit, evrensel 
hukuk kültürünün yüksek 
mahkemelere yüklemiş olduğu bu yol 
gösterici olma sorumluluğunun bir 
gereği olarak Yargıtay'ın, TUUÇM'u 
kurduğunu belirtti. Cirit, şunları 
kaydetti:
“Yargıya ilişkin tüm kurumların 
bütünsel bir bakış açısıyla 
değerlendirilmesi yapılmadan, gerçek 
anlamda bir yargı reformundan söz 
etmek mümkün değildir. Yargıtaydaki 
daire ve üye sayısının artırılmasının, 
hatta bölge adliye mahkemelerinin 
faaliyete geçmesinin iş yükü 
sorununu geçmişte halledemediği 
gibi bugün de tam olarak 
halledemeyeceğini iyi anlamamız 

gerekmektedir. 2015 yılında ülke 
genelinde toplam 7 milyon 115 bin 
323 ayrı eylem sebebiyle toplam 3 
milyon 542 bin 108 soruşturma 
dosyası açılmış, yapılan 
soruşturmalar neticesinde 3 milyon 
219 bin 415 ayrı eylem sebebiyle 
toplam 1 milyon 469 bin 410 dava 
dosyası ceza mahkemelerinin önüne 
gelmiştir. 2015 yılında, ön ödeme 
kapsamında kalan suçların toplam 
suç sayısına oranı binde bir 
düzeyinde olup, sadece bin 167 dosya 
ön ödeme nedeniyle sistem dışına 
çıkartılmıştır. 2015 yılında 
uzlaşmayla sonuçlanan dosya sayısı 8 
bin 485 olup, bu rakam soruşturma 
sayısına oranlandığında oldukça 
düşük kalmaktadır." 
- "Kalitenin artırılması amaçlanıyor" 
Yargıtay Genel Sekreter Yardımcısı 
Mustafa Saldırım da TUUÇM ve 
imzalanacak protokol hakkında bilgi 
verdi.
Konuşmaların ardından protokol 
imzalanarak, merkezin açılışı yapıldı.
İmzalanan protokolle, yapılacak ortak 
faaliyetler çerçevesinde arabuluculuk 
ve tahkim merkezlerinin kalite 
standartlarının belirlenmesi, takibi ve 
arabuluculuk hizmetinin kalitesinin 
artırılmasına katkı sağlanması 
amaçlanıyor.
Törene, Avrupa Konseyi Ankara 
Program Ofisi Başkanı Michael 
Ingledow da katıldı.
Yargıtay Başkanlığı Türkiye 
Uluslararası Uyuşmazlık Çözüm 
Merkezi (TUUÇM) ile Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği (TOBB) 
Akreditasyon Merkezi arasında 
işbirliği protokol imza törenine  
Genel Sekreter V. Hakan Ünal ve Ar-
Ge Kalite Sorumlusu Cansu 
Karabulut katılım sağladı.

M A K A L E



Aydın Sanayi Odası, Aydın 
Ticaret Borsası ve Aydın 
Ticaret Odası tarafından 

ortak düzenlenen “İhracatın 
Finansmanında Türk Eximbank” 
toplantısı Aydın Anemon Hotel'de 
gerçekleşti.
Toplantıya katılan Türk Eximbank 
Genel Müdürü Adnan YILDIRIM, 
Türk Eximbank Ege Bölge Müdürü 
Ferhat FIRAT ve Kredi Garanti Fonu 
Aydın Şube Müdürü Gülcan 
TÜRKYILMAZ, işadamları, 
sanayiciler ve ihracatçılara kredi 
desteklerini anlattı.
Kredi Garanti Fonu Şube Müdürü 
Gülcan Türkyılmaz, KGF'nin başta 
KOBİ'lere destek amacıyla yola çıkan 
bir kurum olsa da, son 
düzenlemelerle KOBİ dışındaki 
işletmelerinde yararlandığı bir fon 
haline geldiğini söyledi. Fonun mali 
yapısının güçlendiğini, teminat 
taleplerine cevap verilen sürenin 

kısaldığını ifade eden Türkyılmaz, 
son dönemde KGF'deki gelişmeler 
sayesinde bankaların, iş dünyasına 
kredi verme iştahı da arttı" dedi.
Konuşmaların ardından Adnan 
Yıldırım'a plaket verildi. Toplantı 
soru cevap şeklinde devam etti ve 
yemek ile son bulan toplantıya Türk 
Eximbank Genel Müdürü Adnan 
Yıldırım, Ege Bölge Müdürü Ferhat 
Fırat, Kredi Garanti Fonu Aydın Şube 
Müdürü Gülcan Türkyılmaz, Aydın 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Yunus Şahin, 
Meclis Başkanı Ercan Çerçioğlu, 
Aydın Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Ülken, Aydın Ticaret 
Borsası Meclis Başkan Yardımcısı 
Kazım Günaydın, Aydın Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Üyesi 
Cengiz Ülgen ile işadamları, 
sanayiciler, kurum amirleri ve 
ihracatçılar katıldı.

Aydınlı �hracatçılar Türk Ex�mbank
Kred�ler� B�lg�lend�rme Toplantısında buluştu
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H A B E RH A B E R

Aydın T�caret Borsası
5 Yıldız Sev�yes�nde Akred�tasyon Belges�n� Yen�led�

Aydın T�caret Borsası Üyeler�ne En İy� H�zmet� Vermeye Devam Ed�yor
12.Dönem Akreditasyon Sertifika 
Töreni Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği'nde gerçekleşti. 6.Dönem 
TOBB Akreditasyon sistemi ile 2010 
yılından bu yana üyelerine 5 yıldızlı 
hizmet veren Aydın Ticaret Borsası, 
sertifika törenine Meclis Başkanı 
A.Bahri Erdel, Meclis Üyeleri Erkan 
Aslan ve Rıza Uyar, Yonetim Kurulu 
Uyesi Cengiz Ulgen, Genel Sekreter 
V. Hakan Ünal ve Ar-Ge Kalite 
Sorumlusu Cansu Karabulut katıldı.
12. Dönem Akreditasyon Sertifika 
Töreni'nde konuşan TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Türkiye'nin 
en büyük zenginliğinin girişimci 
tüccar ve sanayiciler olduğunun altını 
çizerken, yapılan törenle birlikte 26 
Oda ve Borsa'nın daha, 5 yıldız 
kapsamına girmeye hak kazandığını 
söyledi. 

Ayıca 54 Oda ve Borsanın 
akreditasyonunu yenilendiğini 
belirten Hisarcıklıoğlu”1 adet 
Odamız da akreditasyon seviyesini 
yükseltti. Esasında onlar, kendilerini 
dönüştürdüler ve geliştirdiler. Reel 
sektör için hizmet üreten ve sunan 
merkezler haline geldiler. Proje 
üretiyorlar, yurtdışına açılıyorlar, reel 
sektöre işin hakkını vererek kanaat 
önderi oluyorlar. İşte 5 yıldızın 

manası da 
burada gizli. 
Bugün 5 
yıldızlı olan 
oda ve 
borsalarımız, 
hizmet kalitesi 
anlamında, 
Londra'daki, 
Paris'teki, 
Berlin'deki oda 
ve borsalar 
seviyesine 
ulaşmış 
durumda. Onlar 
üyelerine hangi 
standartta hizmet veriyorsa, bu oda 
ve borsalar da, minimum aynı 
seviyede hizmet veriyorlar. Yani 
dünya standartlarında çalıştıklarını 
belgelemiş oluyorlar” dedi.

Aydın Ticaret Borsası A sınıfı 
Akreditasyon Sertifikasını TOBB 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Halim Mete ' den aldı. 

Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A. Bahri Erdel yaptığı açıklamada; 
“Borsamız 2010 yılında, TOBB Oda 
ve Borsa Akreditasyon Sistemine 
entegre olmuştur. Bu doğrultuda 
Borsamız da başlatılan kapasite 

geliştirme ve yeniden yapılanma 
çalışmalarıyla, hem hizmetlerin 
nicelik ve nitelikleri artırılmış, hem 
de bu hizmetler çağdaş yönetim 
anlayışı ve örgütlenme biçimi ile 

üyelere sunulmaktadır. Aydın Ticaret 
Borsası 5 Yıldız seviyesinde A sınıfı 
Akreditasyon Belgesini yenilemenin 
haklı gururunu yaşıyor. 
Amacımız her zaman üyelerimize en 
iyi hizmeti vermektir. Borsamız bu 
bilinçle, çağdaş Borsacılığın 
gereklerini yerine getirmek üzere, 
çalışmalarına devam edecektir” 
ifadelerine yer verdi.



Aydın Sanayi Odası, Aydın 
Ticaret Borsası ve Aydın 
Ticaret Odası tarafından 

ortak düzenlenen “İhracatın 
Finansmanında Türk Eximbank” 
toplantısı Aydın Anemon Hotel'de 
gerçekleşti.
Toplantıya katılan Türk Eximbank 
Genel Müdürü Adnan YILDIRIM, 
Türk Eximbank Ege Bölge Müdürü 
Ferhat FIRAT ve Kredi Garanti Fonu 
Aydın Şube Müdürü Gülcan 
TÜRKYILMAZ, işadamları, 
sanayiciler ve ihracatçılara kredi 
desteklerini anlattı.
Kredi Garanti Fonu Şube Müdürü 
Gülcan Türkyılmaz, KGF'nin başta 
KOBİ'lere destek amacıyla yola çıkan 
bir kurum olsa da, son 
düzenlemelerle KOBİ dışındaki 
işletmelerinde yararlandığı bir fon 
haline geldiğini söyledi. Fonun mali 
yapısının güçlendiğini, teminat 
taleplerine cevap verilen sürenin 

kısaldığını ifade eden Türkyılmaz, 
son dönemde KGF'deki gelişmeler 
sayesinde bankaların, iş dünyasına 
kredi verme iştahı da arttı" dedi.
Konuşmaların ardından Adnan 
Yıldırım'a plaket verildi. Toplantı 
soru cevap şeklinde devam etti ve 
yemek ile son bulan toplantıya Türk 
Eximbank Genel Müdürü Adnan 
Yıldırım, Ege Bölge Müdürü Ferhat 
Fırat, Kredi Garanti Fonu Aydın Şube 
Müdürü Gülcan Türkyılmaz, Aydın 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Mehmet Yunus Şahin, 
Meclis Başkanı Ercan Çerçioğlu, 
Aydın Ticaret Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Hakan Ülken, Aydın Ticaret 
Borsası Meclis Başkan Yardımcısı 
Kazım Günaydın, Aydın Ticaret 
Borsası Yönetim Kurulu Üyesi 
Cengiz Ülgen ile işadamları, 
sanayiciler, kurum amirleri ve 
ihracatçılar katıldı.

Aydınlı �hracatçılar Türk Ex�mbank
Kred�ler� B�lg�lend�rme Toplantısında buluştu
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Aydın T�caret Borsası
5 Yıldız Sev�yes�nde Akred�tasyon Belges�n� Yen�led�

Aydın T�caret Borsası Üyeler�ne En İy� H�zmet� Vermeye Devam Ed�yor
12.Dönem Akreditasyon Sertifika 
Töreni Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliği'nde gerçekleşti. 6.Dönem 
TOBB Akreditasyon sistemi ile 2010 
yılından bu yana üyelerine 5 yıldızlı 
hizmet veren Aydın Ticaret Borsası, 
sertifika törenine Meclis Başkanı 
A.Bahri Erdel, Meclis Üyeleri Erkan 
Aslan ve Rıza Uyar, Yonetim Kurulu 
Uyesi Cengiz Ulgen, Genel Sekreter 
V. Hakan Ünal ve Ar-Ge Kalite 
Sorumlusu Cansu Karabulut katıldı.
12. Dönem Akreditasyon Sertifika 
Töreni'nde konuşan TOBB Başkanı 
M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Türkiye'nin 
en büyük zenginliğinin girişimci 
tüccar ve sanayiciler olduğunun altını 
çizerken, yapılan törenle birlikte 26 
Oda ve Borsa'nın daha, 5 yıldız 
kapsamına girmeye hak kazandığını 
söyledi. 

Ayıca 54 Oda ve Borsanın 
akreditasyonunu yenilendiğini 
belirten Hisarcıklıoğlu”1 adet 
Odamız da akreditasyon seviyesini 
yükseltti. Esasında onlar, kendilerini 
dönüştürdüler ve geliştirdiler. Reel 
sektör için hizmet üreten ve sunan 
merkezler haline geldiler. Proje 
üretiyorlar, yurtdışına açılıyorlar, reel 
sektöre işin hakkını vererek kanaat 
önderi oluyorlar. İşte 5 yıldızın 

manası da 
burada gizli. 
Bugün 5 
yıldızlı olan 
oda ve 
borsalarımız, 
hizmet kalitesi 
anlamında, 
Londra'daki, 
Paris'teki, 
Berlin'deki oda 
ve borsalar 
seviyesine 
ulaşmış 
durumda. Onlar 
üyelerine hangi 
standartta hizmet veriyorsa, bu oda 
ve borsalar da, minimum aynı 
seviyede hizmet veriyorlar. Yani 
dünya standartlarında çalıştıklarını 
belgelemiş oluyorlar” dedi.

Aydın Ticaret Borsası A sınıfı 
Akreditasyon Sertifikasını TOBB 
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Halim Mete ' den aldı. 
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çalışmalarıyla, hem hizmetlerin 
nicelik ve nitelikleri artırılmış, hem 
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İ
stanbul Ticaret Borsası, Ege 
İhracatçı Birlikleri, Ulusal Zeytin 
ve Zeytinyağı Konseyi  (UZZK) 

ve Aydın Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuvarları A.Ş ortaklığında, 
Aydın Ticaret Borsası tarafından 
başvurularak, KOSGEB Başkanlığı 
tarafından desteklenmeye uygun 
görülen “Zeytinyağının Pazar Payının 
Arttırılması Projesi” kapsamında 
tanıtım ve tadım faaliyetlerinin on 
altıncısı Zonguldak 
“Esas67Burda AVM'de” 
ziyaretçilerin yoğun 
ilgisiyle gerçekleştirildi.  

Bosnalı 
“Amacımıza 
ulaşacağımızın 
inancındayız” 

Aydın Ticaret 
Borsası 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan 
Bosnalı; 
Zeytinyağı 
sadece yağ 
değildir. İçermiş 
olduğu sağlık 
açısından yararlı 
bileşenler nedeniyle 
aslında ilaç gibi 
tüketilmesi gereken 
bir besin maddesidir. 
Son yıllarda beslenme ile 
ilgili yapılan araştırmalarda 
kalp ve kan damarları 
hastalıkları, iltihaplanma, kanser, 
osteoporoz, yaşlanma ve yaşla ilgili 
bunama gibi rahatsızlıkları önlemede 
yararlı olan maddeleri içeren besin 
maddeleri sıralamasında ön sıralarda 
zeytinyağı yer almaktadır. Ülkemiz 
geçmiş yıllarda 70 milyon zeytin 
ağacına sahipken, son yılarda yapılan 
dikimlerle birlikte yaklaşık 180 
milyon ağaç varlığına ulaşarak, 
zeytinyağı üreticisi beş büyük ülke 
içinde yer almasına karşın, diğer 
üretici ülkelerle karşılaştırıldığında, 
halen kişi başına tüketim miktarı 1.5-
2 kg gibi son derece düşük seviyede 
kalmaktadır. Bu rakam bazı ülkelerde 
ortalama 22 kilograma ulaşmaktadır. 

AYDIN TİCARET BORSASI ZEYTİNYAĞINI TÜKETİMİNİ ARTTIRMA
KONUSUNDA ISRARLA ÇALIŞMALARINA DEVAM EDİYOR 
“ZEYTİNYAĞININ PAZAR PAYININ ARTTIRILMASI PROJESİ”
KAPSAMINDA TADIM VE TANITIM FAALİYETLERİNİN 16.SI
ZONGULDAK YOĞUN KATILIMLA GERÇEKLEŞTİ  “ESAS67BURDA AVM'DE” 

27Aydın Ticaret Borsası / Nisan 201726 Aydın Ticaret Borsası / Nisan 2017

P R OJ E

Ülkemizde zeytinyağı tüketimi, 
ağırlıklı olarak üretim bölgeleri olan 
Ege, Marmara ve Akdeniz 
Bölgelerinde yoğunlaşmaktadır. İç ve 
Doğu Anadolu'da bu oran yok 
denecek kadar az ve zeytinyağı adı 

altında başka yağlar tüketilmektedir. 
Yaklaşık 180 milyon ağaç varlığımız 
ile önümüzdeki yıllarda 450-500 bin 
ton civarında zeytinyağı elde 
edilecektir. Bu nedenle iç tüketimin 
arttırılmasını teşvik etmek ve kaliteli 
zeytinyağında olması gereken 
özellikler hakkında tüketicilerin 
bilinçlendirilmesini sağlamak 
amacıyla, projemizi hazırladık. 
Zeytinyağı Pazar Payının Arttırılması 
Projemiz ile “Projemiz kapsamında 
tüketicilere, Uluslararası Zeytin 

Konseyi (International Olive Council 
/ IOC) tarafından akredite olan Aydın 
Ticaret Borsası Tadım Paneli 
uzmanlarımız tarafından,  kaliteli 
zeytinyağını nasıl ayırt 
edebilecekleri, kaliteli zeytinyağında 
olması ve olmaması gereken 
özellikler hakkında bilgiler verilerek, 
sağlıklı ve bilinçli bir tüketici kitlesi 

oluşmasına katkı sağlamak, 
zeytinyağı markalarının ve iç 

pazar payının arttırılması 
amaçlanmaktadır. 

KOSGEB tarafından 
desteklenen 

“Zeytinyağı'nın 
Pazar Payının 

Arttırılması” 
projesi ile 
amacımıza 
ulaşacağımız
ın 
inancındayız
. Tadım ve 
tanıtım 
etkinliğini 
gerçekleştir
diğimiz 16 
ilde yaklaşık 

16 bin kişiye 
zeytinyağında 

olması gereken 
özellikleri 

anlattık ve 
zeytinyağını 

tanıttık. Projemiz 
kapsamında tadım ve 

tanıtım etkinliğimizin 
devamında İzmit, Sakarya, 

Mardin ve Van olmak üzere 4 ilde 
daha zeytinyağının tadım ve 
tanıtımını yapacağız. Zonguldak 
etkinliğimizde desteklerini 
esirgemeyen Zonguldak Ticaret ve 
Sanayi Odası'na teşekkürlerimi 
sunuyorum” ifadelerine yer verdi. 
Zonguldaklıların yoğun ilgi 
gösterdiği Zeytinyağı Tadım ve 
Tanıtım etkinliğinde; Uluslararası 
Zeytin Konseyi (International Olive 
Council / IOC ) tarafından akredite 
olan Aydın Ticaret Borsası Tadım 
Paneli Başkanı Burcu Keser ve Tadım 
Uzmanı Hakan Gökalp görev aldı. 
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16-19 Şubat 2017 tarihleri arasında 
Aydın Pamuk Tariş depolarında
5.si gerçekleşen Gıda, Tarım ve 
Hayvancılık fuarı 173.000 ziyaretçiyi 
ağırladı.
Aydın Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı, 5. Aydın 
Tarım, Gıda ve Hayvancılık Fuarı 
hakkında değerlendirmede bulundu.
5. Aydın Tarım, Gıda ve Hayvancılık 
Fuarı için hedeflediğimiz başarıya 
ulaştık, Aydın ve Aydın dışında birçok 
ilden gelen firmalar ve ürünleri ile 
çiftçilerimizi bir araya getirdik. 240 
firmanın katılımıyla gerçekleşen fuara,  
Ege Bölgesi illeri ve diğer illerden de 
pek çok ziyaretçi katıldı. 
Aydın İlimizin tarım potansiyelini göz 
önüne aldığımızda, düzenlenen Tarım, 
Gıda ve Hayvancılık fuarı ilimiz için 
büyük önem taşımaktadır. Bu yıl 
fuarımızı yaklaşık 173.000 ziyaretçi ve 
35 milyon TL.'nin üzerinde sıcak 
satışla bitirdik. Bu rakamlar fuarın en 
önemli başarı göstergelerindendir. 
Bundan sonra ki süreçteki amacımız;  
kalıcı ve modern bir fuar alanına sahip 
olarak Tarım, Gıda ve Hayvancılık 
Fuarı ve ilimize kazandırılacak yeni 

BOSNALI 5. AYDIN TARIM, GIDA VE HAYVANCILIK
FUARINI DEĞERLENDİRDİ
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fuarlar ile ilimizin birçok 
özelliğinin yanında fuar kenti olarak 
da bilinirliğinin artmasının 
sağlaması olmalıdır. 
Aydın Ticaret Borsası, Efeler Ziraat 
Odası ve Kobi Fuarcılık Ltd. Şti. 
işbirliği ile gerçekleşen Fuarın 
giderek büyüme trendi içerisinde 
olması bizlere gurur yaşatmıştır. 
Başarımızın sürekliliğini diliyor,  
Kobi Fuarcılık firmasına ve Fuarı 
destekleyen, T.C. Aydın Valiliğine, 
Türkiye Odalar ve Borsalar 
Birliğimize, her türlü teknik işlerin 
giderilmesini sağlayan T.C. Aydın 
Büyükşehir Belediyesine, yine 
teknik destek aşamasında 
yardımlarını esirgemeyen T.C. 
Efeler Belediyesine, T.C. Aydın 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık İl 
Müdürlüğü'ne, S.S. 46 Nolu Aydın 
Pamuk ve Yağlı Tohumlar Tarım 
Satış Kooperatifine,  Aydın Sanayi 
Odası'na, Adnan Menderes 
Üniversitesi, Aydın Damızlık Sığır 
Yetiştiricileri Birliği, Ziraat 
Mühendisleri Odasına destekleri 
için teşekkürlerimizi sunuyorum. 
İfadelerine yer verdi. 
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Aydın Vergi Dairesi Başkanı V. 
Cemil Müsevitoğlu bu yıl 
28.si kutlanan Vergi Haftası 

etkinlikleri kapsamında Aydın Ticaret 
Borsası'na ziyarette bulundu. Ziyarete 
Grup Müdürleri Yusuf İpekçi ile 
Mustafa Çelik, Güzelhisar Vergi 
Dairesi Müdürü 
Ali Çakır, Efeler 
Vergi Dairesi 
Müdür V. Birgül 
Kaya'da 
katıldılar. 

Vergi Dairesi 
Başkanı V. 
Cemil 
Müsevitoğlu ve 
Grup Müdürleri 
Yusuf İPEKÇİ 
ile Mustafa 
ÇELİK, 
Güzelhisar Vergi 
Dairesi Müdürü 
Ali ÇAKIR, 
Efeler Vergi 
Dairesi Müdür V. Birgül Kaya'yı; 
Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A. Bahri Erdel, Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Cengiz Ülgen ve 

AYDIN VERGİ DAİRESİNDEN
AYDIN TİCARET BORSASI'NA ZİYARET
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Abdülkadir Yıldız, Meclis Üyeleri 
Mustafa Akdam, Ahmet Şenel, Rıza 
Uyar ve Erkan Aslan karşıladı. 
Aydın Vergi Dairesi Başkanı V. Cemil 
Müsevitoğlu uygulamalarımızda 
mükellef haklarını gözetmeyi 
kendimize ilke edindik. 

Çalışmalarımızda, mükelleflerin 
sorumluluk ve hakları konusunda 
bilinçlendirilmesi konularına önem 
veriyoruz. Klasik yönetim anlayışının 
dışına çıkarak, ortaklarını dinleyerek, 

çözüm arayan bir kurum olduklarını” 
belirterek, Aydın Ticaret Borsası 
dinamik ve enerjisi yüksek bir 
kurum, yaptıkları çalışmalar ile 
ilimizde önemli bir yere sahiptir. 
Aydın Ticaret Borsası yönetimini 
başarılarından dolayı tebrik 

ediyorum. 
İfadelerine yer 
verdi.

Aydın Ticaret 
Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Adnan Bosnalı; 
“Verginin, 
ekonominin 
büyümesi ve 
toplumun 
kalkınmasındaki 
rolünün önemli 
olduğuna 
değinerek, bu yıl 
28.si 
gerçekleştirilen 
Vergi Haftası 

Etkinlikleri çerçevesinde Borsamıza 
gerçekleştirilen ziyaretten dolayı 
Vergi Dairesi Başkanı Cemil 
Müsevitoğlu'na teşekkürlerini ifade 
etti. 

Aydın T�caret Borsası Ortağı Olduğu M.I.N.D. Projes�
(Pazarlama, Uluslararasılaştırma ve Gel�şt�rme Projes�)

5. Toplantısına Katıldı.  
ydın Valiliği AB Dış İlişkiler AKoordinasyon Merkezi ve 
Aydın Ticaret Borsasının 

tarım ve gıda alanında faaliyet 
gösteren KOBİ'lerin 
uluslararasılaşma, yeni ticari ağlar ve 
pazarlar geliştirme kapasitelerini 
artırmayı amaçlayan  Avrupa Birliği 
Projesi olan M.I.N.D' ın  beşinci  
toplantısı İtalya FORMAPER  
şirketinde gerçekleştirildi.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, ve Proje 
Sorumlusu Fevzi Çağrı Menderes 
projenin Türkiye ortağı olarak 
Kurumlarını temsilen katılım 
sağladılar. 

2016 Kasım ayında Castellon'da 
gerçekleştirilen Proje toplantısının 
devamı niteliğindeki 5. Toplantıda, 
KOBİ ve Ekonomi bölümü, yeni 
mezun öğrencilerinin dış ticaret 
alanında ortak çalışmalarına yardım 
edecek karşılıklı görüşme olanağı 
yaratmak, ilerisi için istihdam 
kanalları açmak ve proje ortakları 
proje sonunda oluşturulacak açık 

kaynak kütüphanesi için seçmiş 
oldukları konular ile ilgili 
araştırmalarını ve kendi dillerine 
çevirilerini tamamlayarak, gelecek 
toplantı için yeni görevler hakkında 
bilgi alışverişinde bulundular.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, proje 
tamamlandığında proje web sitesi 
http://mind.prismsrl.it/tr/ üzerinden 
pek çok dilde uluslararasılaşma 
konularında kapsamlı bir açık kaynak 
kütüphanesi oluşacaktır. Aydın 
Valiliğimiz ile birlikte çok uluslu bir 
proje ağı içerisinde yer almaktan 
gurur duyduğunu belirtti.

5 ayrı ülkeden 10 proje ortağının 
katıldığı Pazarlama, 
Uluslararasılaşma ve Kalkınma 
(M.IN.D. Marketing, 
Internationalization & Development) 
Projesi Erasmus+ Mesleki Eğitim 
Stratejik Ortaklık projesidir.
Projenin amaçları;
Kurumsal, ekonomik ve eğitim 
açısından istikrarlı bir Avrupa ağı 
oluşturmak;

Avrupa düzeyinde "Uluslararası 
Pazarlama Yöneticisi" meslek 
profilini analiz etmek, tasarlamak, 
test etmek, doğrulamak ve 
yaygınlaştırmak;
Ÿ KOBİ'lerin (tarımsal gıda alanında 

faaliyet gösteren) 
uluslararasılaşma işlemlerini 
desteklemek,

Ÿ Pazar fırsatlarını belirlemek ve 
ilgili stratejilerin kabulü için iç ve 
dış yatırım kaynaklarını analiz 
etmek,

Ÿ Uluslararası pazarlama 
stratejilerini belirlemek,

Ÿ İhracat planlarının 
belirlenmesinde KOBİ'lere 
rehberlik etmek,

Ÿ MIND projesinde geliştirilecek 
yaygın eğitim standartlarının 
geçerliliğini sağlamak;

Açık öğretim materyallerini 
kullanarak öğrenmede dijital 
entegrasyonu artırmak, KOBİ'lerin 
uluslararası korunmasında stratejik 
planlamaya yönelik rekabet 
edebilirliklerini sağlamaktır.



Aydın Vergi Dairesi Başkanı V. 
Cemil Müsevitoğlu bu yıl 
28.si kutlanan Vergi Haftası 

etkinlikleri kapsamında Aydın Ticaret 
Borsası'na ziyarette bulundu. Ziyarete 
Grup Müdürleri Yusuf İpekçi ile 
Mustafa Çelik, Güzelhisar Vergi 
Dairesi Müdürü 
Ali Çakır, Efeler 
Vergi Dairesi 
Müdür V. Birgül 
Kaya'da 
katıldılar. 

Vergi Dairesi 
Başkanı V. 
Cemil 
Müsevitoğlu ve 
Grup Müdürleri 
Yusuf İPEKÇİ 
ile Mustafa 
ÇELİK, 
Güzelhisar Vergi 
Dairesi Müdürü 
Ali ÇAKIR, 
Efeler Vergi 
Dairesi Müdür V. Birgül Kaya'yı; 
Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A. Bahri Erdel, Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Cengiz Ülgen ve 

AYDIN VERGİ DAİRESİNDEN
AYDIN TİCARET BORSASI'NA ZİYARET
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Abdülkadir Yıldız, Meclis Üyeleri 
Mustafa Akdam, Ahmet Şenel, Rıza 
Uyar ve Erkan Aslan karşıladı. 
Aydın Vergi Dairesi Başkanı V. Cemil 
Müsevitoğlu uygulamalarımızda 
mükellef haklarını gözetmeyi 
kendimize ilke edindik. 

Çalışmalarımızda, mükelleflerin 
sorumluluk ve hakları konusunda 
bilinçlendirilmesi konularına önem 
veriyoruz. Klasik yönetim anlayışının 
dışına çıkarak, ortaklarını dinleyerek, 

çözüm arayan bir kurum olduklarını” 
belirterek, Aydın Ticaret Borsası 
dinamik ve enerjisi yüksek bir 
kurum, yaptıkları çalışmalar ile 
ilimizde önemli bir yere sahiptir. 
Aydın Ticaret Borsası yönetimini 
başarılarından dolayı tebrik 

ediyorum. 
İfadelerine yer 
verdi.

Aydın Ticaret 
Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı 
Adnan Bosnalı; 
“Verginin, 
ekonominin 
büyümesi ve 
toplumun 
kalkınmasındaki 
rolünün önemli 
olduğuna 
değinerek, bu yıl 
28.si 
gerçekleştirilen 
Vergi Haftası 

Etkinlikleri çerçevesinde Borsamıza 
gerçekleştirilen ziyaretten dolayı 
Vergi Dairesi Başkanı Cemil 
Müsevitoğlu'na teşekkürlerini ifade 
etti. 

Aydın T�caret Borsası Ortağı Olduğu M.I.N.D. Projes�
(Pazarlama, Uluslararasılaştırma ve Gel�şt�rme Projes�)

5. Toplantısına Katıldı.  
ydın Valiliği AB Dış İlişkiler AKoordinasyon Merkezi ve 
Aydın Ticaret Borsasının 

tarım ve gıda alanında faaliyet 
gösteren KOBİ'lerin 
uluslararasılaşma, yeni ticari ağlar ve 
pazarlar geliştirme kapasitelerini 
artırmayı amaçlayan  Avrupa Birliği 
Projesi olan M.I.N.D' ın  beşinci  
toplantısı İtalya FORMAPER  
şirketinde gerçekleştirildi.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, ve Proje 
Sorumlusu Fevzi Çağrı Menderes 
projenin Türkiye ortağı olarak 
Kurumlarını temsilen katılım 
sağladılar. 

2016 Kasım ayında Castellon'da 
gerçekleştirilen Proje toplantısının 
devamı niteliğindeki 5. Toplantıda, 
KOBİ ve Ekonomi bölümü, yeni 
mezun öğrencilerinin dış ticaret 
alanında ortak çalışmalarına yardım 
edecek karşılıklı görüşme olanağı 
yaratmak, ilerisi için istihdam 
kanalları açmak ve proje ortakları 
proje sonunda oluşturulacak açık 

kaynak kütüphanesi için seçmiş 
oldukları konular ile ilgili 
araştırmalarını ve kendi dillerine 
çevirilerini tamamlayarak, gelecek 
toplantı için yeni görevler hakkında 
bilgi alışverişinde bulundular.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı, proje 
tamamlandığında proje web sitesi 
http://mind.prismsrl.it/tr/ üzerinden 
pek çok dilde uluslararasılaşma 
konularında kapsamlı bir açık kaynak 
kütüphanesi oluşacaktır. Aydın 
Valiliğimiz ile birlikte çok uluslu bir 
proje ağı içerisinde yer almaktan 
gurur duyduğunu belirtti.

5 ayrı ülkeden 10 proje ortağının 
katıldığı Pazarlama, 
Uluslararasılaşma ve Kalkınma 
(M.IN.D. Marketing, 
Internationalization & Development) 
Projesi Erasmus+ Mesleki Eğitim 
Stratejik Ortaklık projesidir.
Projenin amaçları;
Kurumsal, ekonomik ve eğitim 
açısından istikrarlı bir Avrupa ağı 
oluşturmak;

Avrupa düzeyinde "Uluslararası 
Pazarlama Yöneticisi" meslek 
profilini analiz etmek, tasarlamak, 
test etmek, doğrulamak ve 
yaygınlaştırmak;
Ÿ KOBİ'lerin (tarımsal gıda alanında 

faaliyet gösteren) 
uluslararasılaşma işlemlerini 
desteklemek,

Ÿ Pazar fırsatlarını belirlemek ve 
ilgili stratejilerin kabulü için iç ve 
dış yatırım kaynaklarını analiz 
etmek,

Ÿ Uluslararası pazarlama 
stratejilerini belirlemek,

Ÿ İhracat planlarının 
belirlenmesinde KOBİ'lere 
rehberlik etmek,

Ÿ MIND projesinde geliştirilecek 
yaygın eğitim standartlarının 
geçerliliğini sağlamak;

Açık öğretim materyallerini 
kullanarak öğrenmede dijital 
entegrasyonu artırmak, KOBİ'lerin 
uluslararası korunmasında stratejik 
planlamaya yönelik rekabet 
edebilirliklerini sağlamaktır.



A. Bahri ERDEL
Meclis Başkanı 

16 Nisan'da gerçekleşecek olan 
referandum çalışmaları öncesinde 
geçtiğimiz Cumartesi günü Aydın 
iline ziyarette bulunan T.C. Ekonomi 
Bakanı Nihat Zeybekçi'nin katıldığı 
programa  Aydın Ticaret Borsası 
Meclis Başkanı A. Bahri Erdel, 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı, Yönetim Kurulu Üyesi 
Cengiz Ülgen, Meclis Üyeleri Ali 
Çevik, Rıza Uyar ve Erkan Aslan 
katılım sağlamıştı.  

Aydın Ticaret Borsası Başkanı Adnan 
Bosnalı, "Aydın Ticaret Borsası 

AYDIN TİCARET BORSASI
BAKAN ZEYBEKÇİYE TALEPLERİNİ İLETTİ

MÜJDELERİ ALDI 
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olarak kurumlarını  ilgilendiren 
Lisanslı Depoculuk ve Gümrük 
Birliği Anlaşmasının revize edilmesi 
gerektiği konularında, T.C. Ekonomi 
Bakanımız Sayın Nihat Zeybekçi'ye 
taleplerimizi ilettik." 

T.C. Ekonomi Bakanı Zeybekçi'den 
Aydın Ticaret Borsası olarak talep 
edilen konular hakkında açıklama 
yapan Aydın Ticaret Borsası Başkanı 
Adnan Bosnalı;  1995 yılında 
yürürlüğe giren Gümrük Birliği 
Anlaşması ile Tarım ürünlerimizin 
ihracı konusunda aleyhimize olan 

bazı maddeler bulunmaktadır. Bugün 
Türkiye'nin dökme zeytinyağı 
ihracatı yapmak zorunda kalmasının 
en önemli nedeni Gümrük Birliği 
anlaşmasıdır. Bugün AB ülkelerine 
markalı zeytinyağı ihraç edersek 
kg.'da 1.3 Euro vergi vermek ya da 
karşılığında domates veya kırmızı et 
ithal etmek zorundayız. Bu durum 
sektörün önünü tıkayan en önemli 
etkenlerden biridir. Bir diğer önemli 
talebimiz ise Lisanslı Depoculuk 
hakkında olmuştur. Lisanslı 
depoculuk sistemi, tarımsal ürünlerde 
belli bir standartta, sigortalı ve 

sağlıklı biçimde koruma ve 
pazarlamaya olanak sağlayarak, 
ürünlerin kalite ve gerçek değerleri 
ölçütünde fiyatlandırma yapabilmeye 
imkân sunmaktadır. Lisanslı 
depoculukla nakliye maliyetleri ve 
ürün kaybının azaltılması, ürün 
ticaretinin kayıt altına alınması, 
ürününü hasat dönemi sonrasında 
satmak isteyen üreticiye depo 
sağlanarak, üreticinin ihtiyacı olduğu 
dönemde ürününün 
değerlendirmesine imkân sunularak, 
piyasadaki mamul arzının daha uzun 
bir döneme yayılmasını 

sağlanmaktadır. Lisanslı depoculuk 
sistemi sayesinde, üreticiler depo 
kurma masraflarından kurtularak en 
yakın lisanslı depoyu 
kullanabilmekte; üretici ürününü dar 
bir piyasada değil, elektronik ortamda 
ürün senedinin işlem gördüğü 
borsada pazarlama ve çok sayıda alıcı 
ile bir araya gelme, daha yüksek gelir 
elde etme olanağına kavuşmaktadır. 
İncir, kestane, zeytin, zeytinyağı, 
pamuk gibi pek çok yerel 
zenginliklerimizin İlimizde de benzer 
şekilde lisanslı depolarda 
değerlendirilmesi Borsamız açısından 

önem teşkil etmektedir.  İfadelerine 
yer vererek sözlerine şu şekilde 
devam etti. "Sayın Bakanımız 
taleplerimiz neticesinde Lisanlı 
Depoculuğun stratejik yatırımlar 
kapsamına alındığını, 5. Bölge 
teşviklerinden yararlanılacağını ve 
Gümrük Birliği Anlaşması'nın 
güncellenmesi konusunda çok ciddi 
çalışmaların yapıldığını ifade ederek 
bizlere müjde vermiştir. T.C. 
Ekonomi Bakanımız Sayın Nihat 
Zeybekçi'ye Borsamızı ilgilendiren 
konular hakkında verdiği 
müjdelerden dolayı teşekkürlerimizi 
sunuyorum. “ifadelerine yer verdi. 



A. Bahri ERDEL
Meclis Başkanı 

16 Nisan'da gerçekleşecek olan 
referandum çalışmaları öncesinde 
geçtiğimiz Cumartesi günü Aydın 
iline ziyarette bulunan T.C. Ekonomi 
Bakanı Nihat Zeybekçi'nin katıldığı 
programa  Aydın Ticaret Borsası 
Meclis Başkanı A. Bahri Erdel, 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı, Yönetim Kurulu Üyesi 
Cengiz Ülgen, Meclis Üyeleri Ali 
Çevik, Rıza Uyar ve Erkan Aslan 
katılım sağlamıştı.  

Aydın Ticaret Borsası Başkanı Adnan 
Bosnalı, "Aydın Ticaret Borsası 
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olarak kurumlarını  ilgilendiren 
Lisanslı Depoculuk ve Gümrük 
Birliği Anlaşmasının revize edilmesi 
gerektiği konularında, T.C. Ekonomi 
Bakanımız Sayın Nihat Zeybekçi'ye 
taleplerimizi ilettik." 

T.C. Ekonomi Bakanı Zeybekçi'den 
Aydın Ticaret Borsası olarak talep 
edilen konular hakkında açıklama 
yapan Aydın Ticaret Borsası Başkanı 
Adnan Bosnalı;  1995 yılında 
yürürlüğe giren Gümrük Birliği 
Anlaşması ile Tarım ürünlerimizin 
ihracı konusunda aleyhimize olan 

bazı maddeler bulunmaktadır. Bugün 
Türkiye'nin dökme zeytinyağı 
ihracatı yapmak zorunda kalmasının 
en önemli nedeni Gümrük Birliği 
anlaşmasıdır. Bugün AB ülkelerine 
markalı zeytinyağı ihraç edersek 
kg.'da 1.3 Euro vergi vermek ya da 
karşılığında domates veya kırmızı et 
ithal etmek zorundayız. Bu durum 
sektörün önünü tıkayan en önemli 
etkenlerden biridir. Bir diğer önemli 
talebimiz ise Lisanslı Depoculuk 
hakkında olmuştur. Lisanslı 
depoculuk sistemi, tarımsal ürünlerde 
belli bir standartta, sigortalı ve 

sağlıklı biçimde koruma ve 
pazarlamaya olanak sağlayarak, 
ürünlerin kalite ve gerçek değerleri 
ölçütünde fiyatlandırma yapabilmeye 
imkân sunmaktadır. Lisanslı 
depoculukla nakliye maliyetleri ve 
ürün kaybının azaltılması, ürün 
ticaretinin kayıt altına alınması, 
ürününü hasat dönemi sonrasında 
satmak isteyen üreticiye depo 
sağlanarak, üreticinin ihtiyacı olduğu 
dönemde ürününün 
değerlendirmesine imkân sunularak, 
piyasadaki mamul arzının daha uzun 
bir döneme yayılmasını 

sağlanmaktadır. Lisanslı depoculuk 
sistemi sayesinde, üreticiler depo 
kurma masraflarından kurtularak en 
yakın lisanslı depoyu 
kullanabilmekte; üretici ürününü dar 
bir piyasada değil, elektronik ortamda 
ürün senedinin işlem gördüğü 
borsada pazarlama ve çok sayıda alıcı 
ile bir araya gelme, daha yüksek gelir 
elde etme olanağına kavuşmaktadır. 
İncir, kestane, zeytin, zeytinyağı, 
pamuk gibi pek çok yerel 
zenginliklerimizin İlimizde de benzer 
şekilde lisanslı depolarda 
değerlendirilmesi Borsamız açısından 

önem teşkil etmektedir.  İfadelerine 
yer vererek sözlerine şu şekilde 
devam etti. "Sayın Bakanımız 
taleplerimiz neticesinde Lisanlı 
Depoculuğun stratejik yatırımlar 
kapsamına alındığını, 5. Bölge 
teşviklerinden yararlanılacağını ve 
Gümrük Birliği Anlaşması'nın 
güncellenmesi konusunda çok ciddi 
çalışmaların yapıldığını ifade ederek 
bizlere müjde vermiştir. T.C. 
Ekonomi Bakanımız Sayın Nihat 
Zeybekçi'ye Borsamızı ilgilendiren 
konular hakkında verdiği 
müjdelerden dolayı teşekkürlerimizi 
sunuyorum. “ifadelerine yer verdi. 



ilim Sanayi ve Teknoloji BBakanı Dr. Faruk Özlü 
katılımıyla Türk Patent ve 

Marka Kurumu'nda gerçekleşen 
1.Ulusal Coğrafi İşaretler 
Buluşması'na, Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı, Aydın Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Üyesi Sertuğ Yakan, 
Aydın Bilim, Sanayi ve Teknoloji İl 
Müdür V. Tümay Çoban katılım 
sağladı.  

Program kapsamında açılan stantta 
Aydın Ticaret Borsası ve Aydın 
Ticaret Odası tarafından katılımcılara 
Aydın'ın Coğrafi İşaretli ürünü, aynı 
zamanda AB Komisyonunda tescil 
sürecinde olan Aydın Kestanesinden 
imal edilen Kestane Şekeri ve 
Kestane Unu, Aydın'ın Coğrafi 
İşaretli ürünü ve AB Komisyonunda 
tescillenmiş Aydın İncirinin tanıtımı 
yapıldı.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı 
yaptığı açıklamada; “Coğrafi işaret en 

1. ULUSAL COĞRAFİ İŞARETLER BULUŞMASI
TÜRK PATENT VE MARKA
KURUMUNDA GERÇEKLEŞTİRİLDİ 
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AYDIN KESTANESİ VE AYDIN İNCİRİ BAKAN ÖZLÜ'YE İKRAM EDİLDİ 

özet haliyle, belirli yasalar 
çerçevesinde bir ürünün koruma 
altına alınmasıdır. Tespit edilen 
değerlerin en az bir özelliği ile 
sınırları belli bir coğrafyadan 
kaynağını alması, uygulamanın 
temelini oluşturmaktadır. Coğrafi 
İşaretler ile ülkelerin milli değerleri 
koruma altına alınmış olduğu gibi, 
hem iktisadi hem de kültürel anlamda 
ciddi kazanımlar sağlanmaktadır. 
Aydın Ticaret Borsası olarak ilimizin 
ürünlerinin korunması, amacıyla 
Aydın Zeytinyağı, Aydın Kestanesi, 
Aydın Künarı, (Çam Fıstığı) Aydın 
Memecik Zeytini coğrafi işaretleri 
için Türk Patent ve Marka Kurumuna 
gerekli başvuruları yapılmış, Aralık 
2010'da “Aydın Kestanesi” coğrafi 
işaret başvurusu, Türk Patent ve 
Marka Kurumu tarafından tescile 
uygun görülmüştür.  Ülkemizde 
Coğrafi İşaretli ürünümüz olan, Aydın 
Kestanesinin AB Komisyonunda 
tescillenmesi için 2015 yılında AB 
Komisyonu'na müracaatı yapılarak, 
şu an değerlendirme süreci devam 
etmektedir. “Aydın Kestanesi “ 

Coğrafi işaret başvuru aşamamızdan, 
bu güne birçok tanıtım çalışması 
yürütülerek, Aydın kestanesinin 
bilinirliği arttırılmış, her platformda 
ön plana taşınmıştır.” ifadelerine yer 
verdi. 

Program kapsamında Bilim Sanayi ve 
Teknoloji Bakanı Dr. Faruk Özlü ve 
Türk Patent ve Marka Kurumu 
Başkanı Prof. Habib Asan, Uşak 
Tarhanası, Mersin Tantunisi ve İzmir 
Lokması coğrafi işaret tescillerini, 
başvuru sahiplerine takdim etti. 
Törenin ardından Bakan Özlü, 81 ilin 
coğrafi işaret standını gezdi, il 
temsilcileriyle sohbet etti ve yörelere 
özel ikramları tattı. Etkinlik, Uşak 
Tarhanası, Mersin Tantunisi ve İzmir 
Lokmasının konuklara ikramıyla sona 
erdi.

6. URGE ESASLARI VE UYGULAMASI
EĞİTİMLERİ TAMAMLANDI

20.04.2017 / Ankara

Urge Esasları ve Uygulaması Eğitiminin altıncısı; 
Ekonomi Bakanlığı, İhracat Genel Müdürlüğü, KOBİ ve 
Kümelenme Destekleri Dairesi Başkanlığı'ndan uzman 
yetkilinin katılımı, 24 Oda/Borsamızdan 30 kişinin 
iştiraki ile 17-18 Nisan 2017 tarihlerinde yapıldı. 
Bakanlık yetkilisi mevzuat bilgilendirmesi, Ordu Ticaret 
ve Sanayi Odası “İyi Uygulama Örneği” sunumuyla 
eğitime katkıda bulundu. 

Eğitimlerle katılımcıların; Ekonomi Bakanlığı tarafından 
yürütülen, Uluslararası Rekabetçiliğin Geliştirilmesinin 
Desteklenmesi (UR-GE) kapsamında, proje başvuru 
sürecine ve kabul sonrası destek işleyişi ile proje kapanış 
süreçlerine hakim olmaları amaçlandı.
 
Eğitime katılanların, projeyi hazırlayan oda-borsa 
önderliğinde; ortak ihtiyaç analizi, eğitim ve 
danışmanlık, pazarlama eylem ve faaliyetlerini yerine 
getirmeleri bekleniyor.

-Eğitime katılan oda ve borsalar: 
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A. Bahri ERDEL
Meclis Başkanı 

er şey Kestane ile başladı Haslında. Bizler evimizden, 
besin değerleri yüksek, 

vitamin ve mineral zengini kestaneyi 
eksik etmeyen bir aileyiz. Ve bu 
kıymetli ürünün de ticaretini 
yapmaya başlayarak koyulduk yola. 
Kestane ticareti yaptığımız dönemde, 
Türkiye kestane üretiminin 3 te 1 ini 
tek başına karşılayan Aydın'ın ne 
yazık ki bu sağlık deposu ürün ile pek 
de bir arada anılmadığını gördük.  Bu 
da bizleri oldukça üzdü tabi ki. 
Bunun tek bir çözümü vardı o da 
yerel bir MARKA yaratmak. 

Bu kıymetli ürünü işlemek (katma 
değer kazandırmak) ve kendi 
markamızı yaratmaya karar verdik. 
İlk olarak Kestane şekeri nasıl 
yaparız diye araştırmalar yaparken 
İtalya'da Kestane unu ürünüyle 
karşılaştık. Bu ürünün “Doğal olarak 
Glütensiz” olması bizleri 
heyecanlandırdı. 

Çünkü o dönemlerde ekranlarda 
beslenme uzmanları ve diyetisyenler 
“glütensiz beslenmenin yararlarından 
yeni yeni bahsetmeye başlamışlardı. 
Sonra bu ürünün üretim süreci ile 
ilgili araştırmalar, çalışmalar, 
fizibiliteler hazırladık. Hatta glütensiz 
beslenme ve Kestane unu ile ilgili 
tezler yazmış olan akademisyenler ve 
profesörler ile birebir görüşmeler 
yaptık. . 6 ay boyunca Kestane unu 
ile yattık Kestane unu ile kalktık.  

Üretim

Daha sonra Tesadüfen 4 sene önce 
devlet teşvikleri ile kurulmuş ama 
sadece kestane ununu deneme üretimi 
yapmış sonrasında atıl kalmış bir 
tesisin varlığından haberdar olduk. 
İşletme Sahiplerine zar zor ulaştık. 
Kendilerine projemizi ve bu ürüne 
talip olduğumuzu anlattık. Önceleri 
bizi pek ciddiye almadılar. Türkiye'de 
bu ürünün tutmayacağını bu 
maceradan vazgeçme tavsiyesinde 
bulundular. Biz, rüzgârı almıştık 
arkamıza vazgeçmek olur mu? 
Sonrasında kendileri ile 
fizibilitelerimizi paylaştık ve ikna 

Naturelka'nın H�kâyes�
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ettik. 2017 yılı sonu itibariyle 
Naturelka markası altındaki tesisimiz; 
Coğrafi işarete sahip Aydın 
Kestanesinden yılda 30 ton kestane 

unu 
üretebilecek duruma geldi. 
2014 sonunda İlk mahsulü elimize 
aldığımızdaki sevincimiz 
bambaşkaydı. Hemen eve gidip 
kurabiye yaptık. Kızımız Asya ile ( o 
zaman 2 yaşını bitirmek üzereydi) bir 
güzel yedik. Kendimiz perakende 
satış yapmayı hiç düşünmedik. 

Büyükşehirlerdeki organik/doğal 
ürünler satan mağazaların kapılarını 
çaldık. Öncelikle satış noktalarını 
ikna etmemiz gerekiyordu ki 

ürünümüzü satabilsinler. Numuneler, 
konsinye ürünler bıraktık. Herkese 
çok farklı bir ürün olarak geldi tabi 
ki. Katkısız olduğu için daha bir ilgi 
çekti. Kestane unu ile yapılmış 
ekmekler, kurabiyeler ile Satış 
noktalarımızda son tüketiciler ile 
birebir tanıtımlar yaptık. Fuarlara 

etkinliklere ve festivallere katıldık. 
Sosyal medya üzerinden bloggerlara 
ve ünlü isimlere ve şeflere ürünler 
gönderdik. Destek, öneri ve 
görüşlerini istedik. Çok olumlu 
tepkiler aldık almaya da devam 
ediyoruz. Hep daha iyisi için farklı 
ama illa ki doğal olanı yapmak için 
kendimizi geliştirdik. Geliştirmeye de 
devam edeceğiz. 

Meyve & Sebze tozları

Yine yurtdışında meyve & sebze 
tozları ürünlerini keşfettik. İki 
amacımız var bu ürünlerde. Birincisi 
pratiklik. Mutfaklarda yaptığınız 
yemeklere, tatlılara, ikramlara meyve 
ya da sebzeyi yıkamak ya da 

doğramak ile uğraşmadan pratik bir 
şekilde ürünlerimizi ekleyebilirsiniz. 
Diğer amacımız;  sebze ve meyve 
sevmeyen çocuklarımıza çaktırmadan 
da olsa o meyvenin veya sebzenin 
vitamin ve minerallerini almasını 
sağlamak. 

Mesela çocuğunuza ıspanak 
yediremiyorsunuz. Ona yaptığınız 

çor
baya ıspanak tozunu ekleyin. Daha 
sağlıklı bir çorba içmiş olsun. 
“Ispanak yemeği yapmayın onun 
yerine ıspanak tozunu kullanın” diye 
bir iddiamız yok kesinlikle. 
Mutfaklara hayatınızı kolaylaştıracak 
“doğal sihirli tozlar” sunuyoruz 
sadece. Mesela bir müşterimiz özel 

olarak bizi aramıştı “ oğluma yoğurt 
yediremiyordum Naturelka pancar 
tozunu ekledikten sonra oğlum kaşık 
kaşık yoğurt yiyor artık demişti. 
Bunlar bizleri çok mutlu eden 
tepkiler.

Ürünlerimizin Kullanım Alanları

Kestane unu, unun kullanıldığı her 
yerde kullanılabilir. Tek başına ya da 
başka unlar ile karıştırılarak 
kullanılabilir. Ekmek, hamur işleri, 
kek, Browni, makarna sütlü tatlı, 
Çorba sosu vs. Hatta Avrupa'da çocuk 
mamalarında kullanılıyor. Diğer 
ürünlerimiz; Domates tozu, limon 
kabuğu tozu, portakal kabuğu tozu 
ıspanak tozu, kereviz tozu, pancar 
tozu, sarımsak tozu, soğan tozu, 
dibekte dövülmüş kırmızıbiber tozu. 
Meyve & sebze tozlarını baharat 
olarak düşünebilirsiniz.

Yemeklere tatlılara, hamur işlerine, 
ikramlara; renk, koku ve aroma verici 
ürünlerdir. Ya da içecek olarak da 
kullanılabilir bazı ürünler. Pancar 
tozunu suya, süte ya da kefire 
karıştırın doğal bir antioksidan 
içeceği elde edersiniz. 

Mesela, Kereviz tozu diyetisyenler 
tarafından tuza alternatif bir ürün 
olarak öneriliyor. Buradaki en önemli 
nokta; bu ürünler temizlendikten 
sonra 10 dk da kapalı fırında 40 
derecelik bir sıcaklıkta kurutuluyor. 
Bu süre ve derece önemli çünkü bu 
sürede minimum vitamin ve mineral 
kaybı oluyor. Daha sonra HİÇ BİR 
KATKI MADDESİ 
EKLENMEDEN değirmede 
öğütülüp toz halini alıyor.

Kestane unundan çok lezzetli puding 
de oluyor. Domates tozu zeytinyağı 
ile karıştırılınca muhteşem oluyor. 
Pancar ve ıspanak tozları yemeklere 
renklendirici olarak kullanılıyor. 
Endüstriyel olarak ürün tedariki 
yaptığımız otel, restoran ve kafeler 
var. Buradaki şeflerle, sosyal 
medyada mutfağa düşkün bloggerlar 
ile ve diyetisyenler ile de hep işbirliği 
halindeyiz 6 ay önce bir tarif 
kitapçığı da hazırladık. Ürünlerimizi 
alan müşterilerimiz bu tarif 
kitapçığını da ücretsiz olarak satın 
aldıkları yerlerden temin 
edebiliyorlar

2015 senesini 13 adet satış noktası ile 
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kapatmıştık. Şu an 350 satış 
noktasına ulaştık. İstanbul da 
Ürünlerimizin dağıtımını yapan bir 
distribütörümüz de var. İnternette; 
doğal/organik ürün satan, sektörde 
tercih edilen lider firmalarda 
ürünlerimiz mevcut. Yine 
doğal/organik ürün satan mağaza 
ve butik marketlerde ürünlerimiz 
mevcut. 2017 sonunda kendi 
internet sitemizden de satışa 
başladık. Metro zincir marketlerde 
ve Carrefour Gurme Marketler de 
Naturelka ürünlerimize 
ulaşabilirsiniz. 

2017 Eylül ayından itibaren diğer 
glütensiz unlarımız olan; Kinoa 
Unu, Keçiboynuzu unu, ön 
pişirilmiş nohut unu ürünlerimiz 
raflarda yerini aldı. 2018 senesinde 
yine Glütensiz unlara ağırlık 
vereceğiz. Hindistan Cevizi unu, 
Karabuğday unu, sarı ve kırmızı 
mercimek unları raflarda yerini 
alacak. 

Aslında her meyvenin ve sebzenin 
de toz halini çalıştık. Bunlar 
arasında ikna olmadıklarımız da 
var. Belli testlerden ve süreçlerden 
geçiyor tabi hepsi. Ama Endüstriyel 
olarak ürünlerimiz kullanan 
firmalara da özel üretim de 
yapıyoruz.

2015 yılından bugüne;  Aydın 
Ticaret Borsası ve Aydın Ticaret 
Odasının da destekleri ile 
sektördeki en etkili fuarlarda ve 
tanıtımlarda yer aldık. Aydın 
Ticaret Borsası'nın destekleri ile 
Metro Gross Marketlerde 
ürünlerimiz tüketici ile buluştu ve 
çok güzel dönüşler alıyoruz. 

Naturelka'yı hayata geçirirken ilk 
hedefimiz ihracattı. Çok kolay bir 
süreç değil yurtdışına açılmak. 3 
senede çok yol kat ettik. 

Eksiklerimizi tamamladık ve hep 
daha iyisi için çalıştık. Bundan 
sonrada böyle olmaya devam 
edecek. Bu yüzden yurtdışı 
firmalara numuneler göndermeye 
başladık bazıları ile pazarlık 
aşamasındayız. 2018 senesinde 
Naturelka mutlaka Türkiye sınır 
kapılarından geçecek.

Gluten Nedir? 

Gluten; buğday, çavdar ve arpada bulunan proteinlere denir ve Gluten 
ile ilgili bir rahatsızlığı olan bireylerce tüketildiğinde ters etkilere sebep 
olur. (karın ağrısı, kronik ishal/kabızlık, el ve ayakların 
karıncalanması/uyuşması, kronik yorgunluk, eklem ağrısı, sebepsiz 
kısırlık ve düşük kemik yoğunluğu) Çölyak rahatsızlığı da denir buna.  
Ama günümüz uzmanları obezitenin, halsizliklerin hatta depresyonların 
baş nedeni olarak Glüteni işaret etmektedir. Bu yüzden glütensiz 
beslenme aslında dünyadaki en sağlıklı yaşam biçimi.  Uzun yıllar önce 
yukarıda saydığımız tahıllarında genetiği ile oynandığı gerçeğini düşünürsek tükettiğimiz gıdalara karşı çok daha dikkatli 
olmak gerekiyor. Biz de anne baba olduktan sonra hem tüketirken hem de üretirken çok daha seçici olmaya başladık.
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stanbul Ticaret Borsası, Ege 

İİhracatçı Birlikleri, Ulusal Zeytin 
ve Zeytinyağı Konseyi (UZZK) ve 

Aydın Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuvarları A.Ş ortaklığında, 
Aydın Ticaret Borsası tarafından 
başvurularak, KOSGEB Başkanlığı 
tarafından desteklenmeye uygun 
görülen “Zeytinyağının Pazar Payının 
Arttırılması Projesi” kapsamında, 
Borsamız üyelerine yönelik olarak 
“Zeytin Hasadı, Zeytinyağı Üretimi, 
Zeytinyağı Tadımı ve Zeytinyağının 
İnsan Sağlığına Yararları”   başlığı 
altında Eğitim gerçekleştirildi. 

Zeytinyağı Pazar Payının Arttırılması 
Projesi kapsamında gerçekleşen 
Eğitim Zeytin Hasadı, Zeytinyağı 
Üretimi, Zeytinyağı Tadımı ve 
Zeytinyağının İnsan Sağlığına 
Yararları başlığı altında;   ADÜ Ziraat 
Fakültesi Öğretim Üyesi Doç. Dr. 
Renan Tunalıoğlu tarafından 
“Zeytinyağı Üretiminden Tüketimine 
Eğitim Şart” sloganı ile Zeytinyağı 
Nasıl Bir Yağdır, Zeytinyağı ve 
Doğru Bilinen Yanlışlar, Tadım Nedir 
ve Nasıl Yapılır, Üretim, Hasat, 
İşleme, Depolama, Ambalajlama, 

AYDIN TİCARET BORSASI ZEYTİNYAĞI PAZAR PAYININ ARTTIRILMASI PROJESİ
EĞİTİM PROGRAMLARI KAPSAMINDA “ZEYTİN HASADI, ZEYTİNYAĞI ÜRETİMİ,

ZEYTİNYAĞI TADIMI VE ZEYTİNYAĞININ İNSAN SAĞLIĞINA YARARLARI” 
EĞİTİMİ GERÇEKLEŞTİ
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Tüketim,  Zeytinyağı ve Sağlık, 
Zeytinyağının Bilimsel Olarak 
Kanıtlanmış Sağlığa Etkileri,  
Zeytinyağı Kalite Tespitinde üç 
Analiz (Fiziksel-Kimyasal- Duyusal ) 
Duyusal Değerlendirme Pozitif 
Özellikler / Negatif Özeller 
(Kusurlar) başlıklarında 
gerçekleştirildi. Eğitimin uygulama 
aşamasında katılımcılara, 
Uluslararası Zeytin Konseyi 
(International Olive Council / IOC ) 
tarafından akredite olan Aydın Ticaret 
Borsası Tadım Paneli Uzmanları 
Yusuf Küçük, İdris Kurt, Gülsün 
Çoşar tarafından Zeytinyağı tadımı 
yaptırılarak,  kaliteli zeytinyağını 
nasıl ayırt edebilecekleri, kaliteli 
zeytinyağında olması ve olmaması 
gereken özellikler hakkında bilgiler 
verildi. 

Eğitim sonrası değerlendirmede 
bulunan Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Bosnalı; Mali, satış-pazarlama, 

ihracat kurumsallaşma kapasitelerinin 
artışını sağlamak, rekabet 
edebilirliklerini arttırmak ve 
Kobilerin markalaşmasına katkı 
sağlamak projemizin hedefleri 
arasındadır. Proje kapsamında 
geçtiğimiz süreçte sektörde faaliyet 
gösteren Borsamız üyesi 35 KOBİ'ye 
yönelik  “Marka Yaratma ve 
Markalaşma”,  “Aile Şirketleri 
Yönetimi ve Kurumsallaşma”, “Dış 
Ticaret”, “Satış – Pazarlama 
Eğitimlerini” gerçekleştirmiştik.   
“Zeytin Hasadı, Zeytinyağı Üretimi, 
Zeytinyağı Tadımı ve Zeytinyağının 
İnsan Sağlığına Yararları”  
eğitimimizi de başarı ile 
gerçekleştirdik. Katılımcılara, değerli 
Doç. Dr. Renan Tunalıoğlu'na, Aydın 
Ticaret Borsası Tadım Paneli 
Uzmanları Yusuf Küçük, İdris Kurt, 
Gülsün Çoşar'a teşekkürlerimi 
sunuyorum. Projemiz kapsamında 
son eğitimimiz olan “Kobi Destekleri 
Eğitimi”  Nisan ayında Borsamız 
toplantı salonunda gerçekleşecek 
olup, kayıt olmak isteyen 
üyelerimizin Borsamız ile irtibata 
geçmelerini bekliyoruz. İfadelerine 
yer verdi. 
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ürkiye'nin üretim ve Tihracatında dünya lideri 
olduğu geleneksel ihraç 

ürünleri çekirdeksiz kuru üzüm, kuru 
incir ve kuru kayısı ihracatında son 
yıllarda yaşanan tıkanıklığı aşmak 
isteyen Türk kuru meyve sektörü, 
"III. Kuru Meyve Çalıştayı"nda bir 
araya geldi. 

Çeşme Boyalık Beach Oteli'nde 
düzenlenen Çalıştay'da; Ege Kuru 
Meyve ve Mamulleri İhracatçıları 
Birliği, Güneydoğu Anadolu 
İhracatçıları Birliği ve İstanbul Kuru 
Meyve ve Mamulleri İhracatçıları 
Birliği üyeleri, Ekonomi Bakanlığı, 
Gıda Tarım ve Hayvancılık 
Bakanlığı, Gümrük ve Ticaret 
Bakanlığı yetkilileri de sektörün 
sorunlarının çözümü için mesai yaptı. 

Gazeteci Yazar İsmail Uğural'ın 
moderatörlüğünü yaptığı toplantıda 

Kuru meyve sektörü �hracatta tıkanıklığı aşmanın yollarını arıyor
Kuru meyve sektörü 2023 �hracat hede�er�nden uzaklaşıyor

Kuru meyve sektörü ger� gelen ürünler�n yurda g�r�ş�nde
kend�s�ne güven�lmes�n� �st�yor
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Kuru meyve sektörü, dünyada 
ihracatta liderlik konumunu 
güçlendirmek için çeşitli nedenlerle 
yurtdışından geri gelen ihraç 
ürünlerinin ayniyat tespiti ile yurda 
sokulmasını, tekrar işlenerek ihraç 
edilmesini istiyor. Sektör, kamu 
kurumlarının kendilerine 
güvenmesini istiyor.

"III. Kuru Meyve Çalıştayı"nda 
konuşan Ege Kuru Meyve ve 
Mamulleri İhracatçıları Birliği 
Yönetim Kurulu Başkanı Birol Celep, 
Türkiye'nin 2023 yılı için ortaya 
koyduğu 500 milyar dolar ihracat 
hedefine kuru meyve sektörünün 3 
milyar dolar katkı sağlamayı 
amaçladığını ancak son yıllarda kuru 
meyve ihracatının 1.3-1.4 milyar 
dolar aralığında sıkışıp kaldığını, 
kuru meyve sektörünün 2023 ihracat 
hedefinden uzaklaştığını kaydetti. 

"Bu durumu tersine çevirebilmek, 
mevcut potansiyelimizi en etkili 
şekilde kullanabilmek için sektörün 
paydaşları olarak bir arada olmalı, 
kısa orta uzun vadeli stratejilerimizi 
revize etmeliyiz" diyen Celep, 
"İhracattan geri dönen ürünler, Kuru 
incirde aflatoksin, okratoksin ve 
hidrojen peroksit sorunları, Kuru 
üzümde pestisit ve okratoksin, Kuru 
kayısıda kükürt ve pestisit. Yıllardır 
bu konuları konuşmaktan diğer 
konulara yeterince konsantre 
olamıyoruz. Bu sorunların çözümü 
için güçbirliği yaparsak ihracata 
odaklanır ve 2023 hedeflerine 
ulaşırız. Geri gelen ihraç 
ürünlerimizin ayniyat tespiti ile tekrar 
işletmelerimize alınması, işlenmesi 
ve ihracatı ile ilgili ihracatçıya 
güvenen bir kamu iradesi görmek 
istiyoruz" dedi. 
İhracatta geri gelen mallar konusunu 
Gıda, Tarım ve Hayvancılık 

Bakanlığı'na geçtiğimiz yıllarda 
defalarca ilettiklerini anlatan Celep 
sözlerini şöyle sürdürdü; "Artık bu 
konuda çözüme ilişkin somut adımlar 
atılmasını bekliyoruz. Sektörümüzde 
dünya lideri bir ülke olarak kendi 
politikamızı belirleme hakkımız, 
masaya yumruğumuzu vurma 
cesaretimiz olmalı. Bu nedenle yasal 
düzenlemeler yapılırken bu güçlü 
yanımızın ve yok yere kaybettiğimiz 
dövizlerin göz önünde 
bulundurulması gerekli."

Chlorpyrifos 100 milyon dolara 
mal oldu

2016-17 sezonuna girerken 
çekirdeksiz kuru üzümde bağda 
salkım güvesine karşı önerilen 
chlorpyrifos etkili maddeli 
preparatların Avrupa Birliği üzüm 
maksimum kalıntı limitini 0.5 
ppm'den 0.01 ppm'e düşürme kararı 
ile karşı karşıya kaldıklarını anlatan 
Celep, "Sürece geç müdahil olmamız 
sonucunda ülkemiz en az 100 milyon 
dolar ihracat geliri kaybetti. Bu olay 
bize bir ders olmalı, önümüzdeki 

yıllarda karşılaşmamız muhtemel 
benzer durumlara karşı zamanında 
harekete geçmek zorundayız." 
diyerek sözlerini tamamladı. 

Kuru meyve sektörünün sorunlarının 
çözümü için sektörün tüm taraflarının 
işbirliği yapması gereğine dikkati 
çeken Gıda Tarım ve Hayvancılık 
Bakanlığı Gıda Kontrol Genel 
Müdürü Muharrem Selçuk, sektör 
temsilcileriyle işbirliğine hazır 
oldukları mesajı verdi. 
III. Kuru Meyve Çalıştayı'nda Prof. 
Dr. Emre Alkin ve Prof. Dr. Neşe 
Kumral, yaptıkları sunumlarla 
dünyadaki değişimleri aktardılar. 

III. Kuru Meyve Çalıştayı'na, Gıda 
Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Gıda 
Kontrol Genel Müdürü Muharrem 
Selçuk, Daire Başkanı Günay 
Anakök, Ekonomi Bakanlığı Daire 
Başkanı Alper Eriten, Gümrük ve 
Ticaret Bakanlığı Ege Gümrük ve 
Ticaret Bölge Müdür Yardımcısı 
Şükrü Sabah, Ege Kuru Meyve ve 
Mamulleri İhracatçıları Birliği 
Yönetim Kurulu Başkanı Birol Celep, 

Kuru Meyve Sektör Kurulu Başkanı 
Osman Öz, Ege, Güneydoğu Anadolu 
ve İstanbul Kuru Meyve ihracatçıları 
Birliği Yönetim Kurulu temsilcileri, 
oda ve borsa yöneticileri, GTHB 
İzmir, Manisa, Malatya ve Aydın İl 
Müdürlüğü yetkilileri, Araştırma 
Enstitüsü yetkilileri, Üniversite 
öğretim üyeleri ve ihracatçı firma 
temsilcilerinden 150 kişi katıldı. 

Geçen Kuru Meyve Çalıştaylarında 
gündeme gelen Kuru Üzüm 
Sektöründe Lisanslı Depoculuk 
kurulması için yasal düzenleme talebi 
III. Kuru Meyve Çalıştayı sırasında 
Resmi Gazete'de yayınlanması güzel 
bir tesadüf oldu.
Lisanslı depoculuğu sektörün uzun 
zamandır beklediğine işaret eden 
Kuru Meyve Sektör Kurulu Başkanı 
Osman Öz, lisanslı depoculuk 
uygulamasının başarılı olması için 
hammadde standardının hayata 
geçirilmesi gerektiği, kurulacak 
depolara alınacak ürünlerin belli 
standartlara göre alınması uyarısında 
bulundu.



ürkiye'nin üretim ve Tihracatında dünya lideri 
olduğu geleneksel ihraç 
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Kuru meyve sektörü �hracatta tıkanıklığı aşmanın yollarını arıyor
Kuru meyve sektörü 2023 �hracat hede�er�nden uzaklaşıyor

Kuru meyve sektörü ger� gelen ürünler�n yurda g�r�ş�nde
kend�s�ne güven�lmes�n� �st�yor
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stanbul Ticaret Borsası, Ege 

İİhracatçı Birlikleri, Ulusal Zeytin 
ve Zeytinyağı Konseyi  (UZZK) 

ve Aydın Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuvarları A.Ş ortaklığında, 
Aydın Ticaret Borsası tarafından 
başvurularak, KOSGEB Başkanlığı 
tarafından desteklenmeye uygun 
görülen “Zeytinyağının Pazar Payının 
Arttırılması Projesi” kapsamında, 
tanıtım ve tadım faaliyetlerinin on 
yedincisi 22-23 Nisan 2017 
tarihlerinde Kocaeli Symbol 
AVM'de” Kocaelililerin yoğun 
katılımıyla gerçekleşti. 

Kocaeli Symbol AVM'de gerçekleşen 
Zeytinyağı Tadım ve Tanıtım 
Etkinliğine; Aydın Ticaret Borsası 
Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, 
Meclis Üyesi Ali Çevik,  Mustafa 
Akdam ve Rıza Uyar katılım sağladı.

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı; 
Zeytinyağı Pazar Payının Arttırılması 

AYDIN TİCARET BORSASI KOCAELİ'Yİ “ZEYTİNYAĞI” İLE BULUŞTURDU
ZEYTİNYAĞI PAZAR PAYININ ARTTIRILMASI PROJESİ DEVAM EDİYOR

“ZEYTİNYAĞININ PAZAR PAYININ ARTTIRILMASI  PROJESİ”
KAPSAMINDA  TADIM VE TANITIM FAALİYETLERİNİN 17.Sİ

KOCAELİ SYMBOL AVM'DE” YOĞUN KATILIMLA GERÇEKLEŞTİ 
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Projemiz kapsamında Zeytinyağı 
Tadım ve Tanıtım etkinliğimizin on 
yedincisini Kocaelililerin yoğun 
katılımı ve ilgisiyle gerçekleştirdik. 
İki gün süren etkinliğimizde; proje 
kapsamında hedeflenen 1000 
tüketiciye,  Uluslararası Zeytin 
Konseyi (International Olive Council 
/ IOC) tarafından akredite olan Aydın 
Ticaret Borsası Tadım Paneli 
uzmanlarımız İdris Kurt ve Celil 
Oruç tarafından,  kaliteli zeytinyağını 
nasıl ayırt edebilecekleri, kaliteli 
zeytinyağında olması ve olmaması 
gereken özellikler hakkında bilgiler 
verildi. Etkinliğimiz tadım 
uzmanlarımızın tüketicilerle birebir 

görüşerek, zeytinyağında olması ve 
olmaması gereken özellikler 
anlatılarak ve kaliteli zeytinyağını 
nasıl ayırt edilebileceklerini tadım 
yaptırılarak anlatıldığından, “bilinçli 
bir tüketici kitlesi oluşturarak, 
ülkemizde düşük olan zeytinyağı 
tüketiminin arttırılması” amacımıza 
ulaşacağımızın inancındayız. 
Projemiz ile tadım ve tanıtım 
etkinliğini gerçekleştirdiğimiz 17 ilde 
yaklaşık 17 bin kişiye zeytinyağında 
olması gereken özellikleri anlattık ve 
zeytinyağının tadımını yaptırdık. 
Zeytinyağı sadece yağ değildir. 
İçermiş olduğu sağlık açısından 
yararlı bileşenler nedeniyle, aslında 
ilaç gibi tüketilmesi gereken bir besin 
maddesidir. Son yıllarda beslenme ile 
ilgili yapılan araştırmalarda, birçok 
rahatsızlığı önlemede yararlı olan 
maddeleri içeren besin maddeleri 
sıralamasında ön sıralarda zeytinyağı 
yer almaktadır. Tüketicilerimiz tadım 
konusunda bu şekilde 
bilinçlendirildiği takdirde hem 

tüketim arttırılabilir, 
hem de tağşiş bir nebze 
de olsa minimize 
edilebilir. Projemiz 
kapsamında tadım ve 
tanıtım etkinliğimizin 
devamında Mardin, 
Sakarya ve Van olmak 
üzere 3 ilde daha 
zeytinyağının tadım ve 
tanıtımını yapacağız. 
Kocaeli etkinliğimizde 
desteklerini 
esirgemeyen Kocaeli 
Ticaret ve Sanayi 
Odası'na 
teşekkürlerimi 
sunuyorum” ifadelerine 
yer verdi. 
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OBB Kadın Girişimciler TKurulu Ege Bölge Toplantısı, 
TOBB Manisa Kadın 

Girişimciler Kurulu Başkanı Nilgün 
Aksoy ve kurul üyelerinin ev 
sahipliğinde Manisa Ticaret ve 
Sanayi Odası'nda yapıldı. 
Manisa ve Sanayi Odası Bülent 
Koşmaz Hizmet Binası Konferans 
Salonu'nda gerçekleşen toplantıya, 
Manisa Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Erbil, Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Ali Bankoğlu, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Atilla Altuntaş, Banu 
Tatlıcıoğlu Sevimli, Mehmet Baki 
Kılıç, Meclis Başkan Yardımcısı 
Gültekin Aşçı katıldı.
Toplantının açılışında konuşan TOBB 
Manisa İl Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Nilgün Aksoy, “Türkiye 
Odalar ve Borsalar Birliği 
bünyesinde 2007 yılında kurulan 
kadın girişimciler kurulları bugün 81 
ilde 6500  üyesi ile Türkiye'nin en 
büyük kadın kuruluşu olarak 
faaliyetlerini sürdürmektedir. Biz 
kadın girişimciler olarak bu büyük 
ailenin üyesi olmaktan gururluyuz. 
Kadın Girişimciler olarak kadınlar 
arasında girişimcilik kültürünü 
arttırmak kadın girişimcilerin nitelik 
ve nicelik bakımından daha 
donanımlı hale gelmeleri için 
çalışmalar yürütmekteyiz. 
Kurulumuzu kuran ve bizleri bir 
araya getiren Türkiye Odalar ve 
Borsalar Birliği Başkanı Sayın Rifat 
Hisarcıklıoğlu'na ve organizasyona 
vermiş oldukları destekten dolayı 
Manisa Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kuruluna teşekkürlerimi 
sunuyorum. Başkanımız Sayın Adnan 
Erbil ve yönetim kurulumuz bizlerin 
hep yanında oluyorlar. Onların 
destekleri bizlerin çalışma şevkini 
artırıyor' dedi. TOBB Kadın 

EGE'Lİ KADIN GİRİŞİMCİLER MANİSA'DA BULUŞTU
Girişimciler Kurulu Ege Bölge 
Temsilcisi Esen Türker de toplantıda 
yaptığı konuşmasında, “Çalışan 
Anneler Mutlu Çocuklar Projesi” 
kapsamında Umurlu Organize Sanayi 
Bölgesi'nde 500 metrekare alan 
üzerinde gerçekleştirdikleri anaokulu 
projesinin tamamlandığını müjdeledi. 
Çalışan kadınların evlendikten sonra 
da, anne olduktan sonra da çalışma 
hayatı içerisinde kalmasının önemine 
değinen Türker, projenin Milli Eğitim 
Bakanlığı ile ortak yürütüldüğünü 
söyledi.

Esen Türker, “İçimizdeki cevheri 
TOBB ailesine aidiyetle ortaya 
çıkardık” TOBB Kadın Girişimciler 
Kurulunu kurduklarından dolayı 
TOBB Başkanı Sayın Rifat 
Hisarcıklıoğlu'na teşekkür ediyorum” 
dedi. Toplantıda söz alan Manisa 
Ticaret ve Sanayi Odası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Erbil, 
Kadınların iş hayatında olmasının 
çok önemli olduğunu da belirterek, 
'Bizler iş hayatında kadınlarımızı 
görüyoruz. Ama bu sayının yeterli 
olmadığını düşünüyorum. Kadın, 
insanlığın var olması sebebidir. 
Kadınlar yoksa insanlıkta yoktur. 
Kadınların olduğu yerde güzellikler 
oluyor. İş hayatının yanı sıra 
kadınlarımızın her alanda olması 
gerektiğini düşünüyorum. 
Yönetimlerde de kadınlarımızın 
sayısının artması gerektiğini 
düşünüyorum' dedi.
 

Konuşmalarının ardından Ege 
Bölgesi TOBB Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanları; TOBB 
Afyonkarahisar Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Berna Tokman, 
TOBB Aydın Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı ve Ege Bölge 
Temsilcisi Esen Türker, TOBB 
Denizli Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Semra Akça Acar,  TOBB 
İzmir Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı ve TOBB KGK İcra 
Komitesi Üyesi Aysel Öztezel, TOBB 
Kütahya Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Aylin Girgin Oğuz, TOBB 
Manisa Kadın Girişimciler Kurulu 
Başkanı Nilgün Aksoy, TOBB Muğla 
Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı 
yerine kurul üyesi Çiğdem Özkan, 
TOBB Uşak Kadın Girişimciler 
Kurulu Başkanı Özgül Şeker Çiftçi 
söz alarak gerçekleştirdikleri 
faaliyetler hakkında katılımcılara 
bilgi verdiler.
 
Toplantının ikinci bölümünde ise 
'Kadın ve Yaşam' konulu panel 
düzenlendi. Manisa Celal Bayar 
Üniversitesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. 
Meltem Onay moderatörlüğünde 
gerçekleştirilen panelde, 24. Dönem 
Milletvekili İlknur Denizli, Ressam 
Lale Temelkuran ve Ege Üniversitesi 
Eski Rektör Yardımcısı Prof. Dr. 
Yeşim Kirazlı konuşmacı olarak 
katıldı. Panelistler 'Siyaset ve Kadın', 
'Sanat ve Kadın', 'Bilim ve Kadın' 
konularında katılımcıları 
bilgilendirdi. 
Toplantının son bölümünde ise 
Manisa Celal Bayar Üniversitesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Meltem 
Onay ve Dokuz Eylül Üniversitesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. K. İpek 
Ergür'ün katılımlarıyla 'Kadınlar ne 
İster? Erkekler Ne Anlar' konulu 
söyleşi gerçekleşti.

P R OJ E
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H A B E RE Ğ İ T İ M

stanbul Ticaret Borsası, Ege 

İİhracatçı Birlikleri, Ulusal Zeytin 
ve Zeytinyağı Konseyi (UZZK) ve 

Aydın Ticaret Borsası Özel Gıda 
Laboratuvarları A.Ş ortaklığında, 
Aydın Ticaret Borsası tarafından 
başvurularak, KOSGEB Başkanlığı 
tarafından desteklenmeye uygun 
görülen “Zeytinyağının Pazar Payının 
Arttırılması Projesi” kapsamında, 
Borsa üyelerine yönelik olarak KOBİ 
Destekleri Bilgilendirme Toplantısı 
gerçekleştirildi. 

Zeytinyağı Pazar Payının Arttırılması 
Projesi kapsamında gerçekleşen 
KOBİ Destekleri Bilgilendirme 
Toplantısında; KOSGEB Aydın 
Müdürlüğü Uzmanı Tuğrul Bıyık, 
Güney Ege Kalkınma Ajansı Aydın 
Yatırım Destek Ofisi Koordinatörü 

Armağan Aydın, TKDK Aydın İl 
Koordinatörlüğü Uzmanları Derviş 
Bağırgan, Mehtap Güner Bağırgan, 
Gülsüm Bencik tarafından sağlanan 
destekler hakkında bilgilendirme 
yapılarak, soru cevap şeklinde devam 
edildi. 

Bilgilendirme toplantısı sonrasında 
değerlendirmede bulunan, Aydın 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı; Ülke 
ekonomisinin gelişimi ve kalkınma 
için, gerekli olan yatırım artışında 
KOSGEB, GEKA ve TKDK 
kuruluşların sağladığı desteklerin 
önemine işaret etti. Toplantıda 
üyelerimize uzmanlarımız aracılığı 
ile rehberlik etmek ve onları 
KOSGEB, GEKA ve TKDK 
tarafından sağlanan desteklerden 
faydalanmak noktasında 
bilgilendirdik. Katılım sağlayan 
üyelerimize ve değerli 
kurumlarımızın uzmanlarına teşekkür 
ediyorum. İfadelerine yer verdi. 

AYDIN TİCARET BORSASI
OLIVTECH FUARINDA YERİNİ ALDI

u yıl 7. si gerçekleşen BOlivtech Zeytin, Zeytinyağı 
ve Teknolojileri Fuarında 

Aydın Ticaret Borsası Yerini Aldı
7. Olivtech Zeytin, Zeytinyağı ve 
Teknoloji Fuarı açılışına, Aydın 
Ticaret Borsası Yönetim Kurulu 
Başkanı Adnan Bosnalı, Yönetim 
Kurulu Başkan Yrd. Fevzi Çondur 
Yönetim Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, 
Meclis Üyeleri Rıza Uyar ve Erkan 
Aslan katıldı. Aydın Ticaret Borsası 
standında Borsa üyelerinin markalı 
zeytin, zeytinyağı, zeytinyağlı sabun 
ürünlerinin tanıtımının yanı sıra, yerli 
ve yabancı ziyaretçilere Uluslararası 
Zeytin Konseyi (International Olive 
Council / IOC ) tarafından akredite 
olan Aydın Ticaret Borsası Tadım 
Paneli Uzmanı Gülsün Bulut 
tarafından zeytinyağı tadımı 
yaptırılarak, kaliteli zeytinyağında 
olması gereken özellikler hakkında 
bilgiler verildi.

“Türkiye'de kişi başına düşen 
zeytinyağı tüketiminin ve 
zeytinyağı markalarının 
arttırılması gerekiyor.”

Aydın Ticaret Borsası Yönetim 
Kurulu Başkanı Adnan Bosnalı 
yaptığı açıklamada; Türkiye'de kişi 
başına düşen zeytinyağı tüketiminin 
ve zeytinyağı markalarının daha da 
arttırılması gerektiğini ifade ederek,  
ülkemiz geçmiş yıllarda 80 milyon 
zeytin ağacına sahipken, son yıllarda 
yapılan dikimlerle birlikte yaklaşık 
170 milyon ağaç varlığına ulaştık. 
Ancak zeytinyağı üreticisi beş büyük 
ülke içinde yer almamıza rağmen,  
diğer üretici ülkelerle 

karşılaştırıldığında, halen kişi başına 
tüketim miktarı 1,5 -2 kg gibi son 
derece düşük seviyededir.  Bu rakam 
bazı ülkelerde ortalama 22 kg'a 
ulaşmaktadır. Ülkemizde zeytinyağı 
tüketimi, ağırlıklı olarak üretim 
bölgeleri olan Ege, Marmara ve 
Akdeniz Bölgelerinde 
yoğunlaşmaktadır. İç ve Doğu 
Anadolu'da bu oran yok denecek 
kadar az ve zeytinyağı adı altında 
başka yağlar tüketilmektedir.
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On yedi ilde yaklaşık 17 bin kişiye 
Tadım Yaptırarak zeytinyağında 
olması gereken özellikleri anlattık.

Zeytinyağı adı altında tüketicilerin 
başka yağlar tüketmesini bir nebze 
dahi olsan engellemek, sağlıklı 
nesiller yetiştirmek ve iç tüketimi 
arttırmak için Borsamız 
koordinatörlüğünde,  İstanbul Ticaret 
Borsası, Aydın Ticaret Borsası Özel 
Gıda Laboratuvarları A.Ş. Ege 
İhracatçı Birlikleri ve Ulusal Zeytin 
ve Zeytinyağı Konseyi (UZZK) 
ortaklığında “Zeytinyağı Pazar 
Payının Arttırılması” projemizi 
yürütmekteyiz. Projemiz kapsamında 
Ankara, Samsun, Konya, 
Afyonkarahisar, Isparta, Denizli, 
Edirne, Tekirdağ, Sivas, Erzincan, 
Giresun, Elazığ, Kütahya, Ordu, 
Malatya, Zonguldak, Kocaeli olmak 
üzere on yedi ilde Zeytinyağı tadım 
ve tanıtım etkinliklerimiz 
gerçekleştirilmiştir. Tadım ve tanıtım 
etkinliklerimiz Sakarya, Mardin ve 
Van olmak üzere 3 il de daha devam 
edecektir. 

Tüketicilerimiz Tadım Konusunda 
Bilinçlendirildiği Takdirde Hem 
Tüketim Arttırılabilir, Hem de 
Tağşiş Bir Nebze de Olsa Minimize 
edilebilir.

Uluslararası Zeytin Konseyi 
(International Olive Council / IOC) 

tarafından akredite olan Aydın Ticaret 
Borsası Tadım Paneli uzmanlarımız, 
tüketicilerle birebir görüşerek, 
tüketicilere kaliteli zeytinyağını nasıl 
ayırt edebileceklerini, tadım 
yaptırarak anlatılmaktadır. 
Tüketicilerimiz tadım konusunda bu 
şekilde bilinçlendirildiği takdirde 
hem tüketim arttırılabilir, hem de 
tağşiş bir nebze de olsa minimize 
edilebilir.  Amacımız  “bilinçli bir 
tüketici 
kitlesi 
oluştura
rak, 
ülkemiz
de 
düşük 
olan 
zeytinya
ğı 
tüketimi
nin 
arttırılm
asıdır.”  
Projemi
z ile 
tadım ve tanıtım etkinliğini 
gerçekleştirdiğimiz 17 ilde yaklaşık 
17 bin kişiye zeytinyağında olması 
gereken özellikleri anlattık ve 
zeytinyağının tadımını yaptırdık. 
Projemizle iç tüketimin arttırılmasını 
teşvik etmek ve bilinçli bir tüketici 
kitlesi oluşturarak, ülkemizde düşük 
olan zeytinyağı tüketiminin 
arttırılması” amacımıza 
ulaşacağımıza inanıyoruz.

OLIVTECH, fuarı Zeytinyağı 
sektörü adına kıymetli bir fuardır.

Zeytinyağı sadece yağ değildir. 
İçermiş olduğu sağlık açısından 
yararlı bileşenler nedeniyle, aslında 
ilaç gibi tüketilmesi gereken bir besin 
maddesidir. Son yıllarda beslenme ile 
ilgili yapılan araştırmalarda, birçok 
rahatsızlığı önlemede yararlı olan 
maddeleri içeren besin maddeleri 

sıralamasında ön sıralarda zeytinyağı 
yer almaktadır. Zeytin ve zeytinyağı 
üretim zincirindeki önemli firmaların 
katılımcı olduğu, yerli ve yabancı 
alıcılarla bir araya geldiği 
OLIVTECH, fuarı Zeytinyağı sektörü 
adına kıymetli bir fuardır. Emeği 
geçenlere teşekkür ediyor, fuarda yer 
almaktan mutluluk duyuyoruz. 
İfadelerine yer verdi.

AYDIN KESTANESİ ZİRVEDE
Aydın T�caret Borsası Coğrafi İşaretl� Ürünler Z�rves�ne Katıldı 

nkara Ticaret Odası (ATO) Aorganizasyonunda 
Türkiye'nin yöresel 

ürünlerini dünyaya tanıtmak 
amacıyla,  1. si gerçekleşen Coğrafi 
İşaretli Ürünler Zirvesi Gümrük ve 
Ticaret Bakanı Bülent Tüfenkci, 
Bilim Sanayi ve Teknoloji Bakanı 
Faruk Özlü, Ankara Valisi Ercan 
Topaca, TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu ve ATO Başkanı 
Gürsel Baran ile birlikte geniş bir 
izleyici kitlesinin katılımıyla 
gerçekleştirildi.
Aydın Ticaret Borsası; Coğrafi 
İşaretli Ürünü Aydın Kestanesi, Aydın 
Kestanesinden imal edilen Kestane 
Şekeri ve Kestane Unu, 
değerlendirme süreci devam eden 
Aydın Zeytinyağı, Aydın Memecik 
Zeytini, Coğrafi İşaret başvuru 
sürecinde olan Yamalak Kabası ve 
Aydın Çam Fıstığını ayrıca Aydın 
Ticaret Odası tarafından AB 
Komisyonunda tescillenmiş Aydın 
İnciri katılımcılara tanıttı. 
Zirveye Aydın Ticaret Borsası Meclis 
Başkanı A. Bahri Erdel, Yönetim 
Kurulu Üyesi Cengiz Ülgen, Meclis 
Üyesi Rıza Uyar ve Basın Yayın ve 

Hakla İlişkiler Şefi Duygu Ödenir 
Tükel katılım sağladı. 
Aydın Ticaret Borsası Meclis Başkanı 
A. Bahri Erdel yaptığı açıklamada; 
Coğrafi İşaretler ticari öneminden 
öte, üretim metodu ve kaliteyi garanti 
etmek, pazarlama aracı olmak, yerel 
üretimi ve kırsal kalkınmayı 
desteklemek, geleneksel bilgi ve 
kültürü korumak, ürün taklitçiliği ile 
mücadele etmek adına titizlikle 
koruması gereken ürünlerdir.  Aydın 
Ticaret Borsası olarak, ilimizin 
ürünlerinin korunması, haksız 
rekabete uğramaması ve dünya 
çapında tanınması için Aydın 
Zeytinyağı, Aydın Kestanesi, Aydın 
Memecik Zeytini, için Türk Patent 
Enstitüsüne Coğrafi İşaret başvuruları 
yapılmıştır. Aralık 2010'da Türk 
Patent Enstitüsüne yapılan “Aydın 
Kestanesi” coğrafi işaret başvurusu, 
Türk Patent Enstitüsü tarafından 
tescile uygun görülmüştür. “Aydın 
Kestanesi “ Coğrafi işaret başvuru 
aşamamızdan, bu güne birçok tanıtım 
çalışması yürütülerek, Aydın 
kestanesinin bilinirliği arttırılmış, her 
platformda ön plana taşınmıştır. 
'Aydın Kestanesi' için 8 Eylül 2015 

tarihinde "TR-PDO-0005-01362 
referans numarasıyla AB 
Komisyonu'na Coğrafi İşaret 
müracaatı yapılmıştır. Açılan sürecin 
sorunsuz tamamlanması halinde, 
Aydın Kestanesi Avrupa Birliğinde 
koruma altına alınacaktır. Coğrafi 
İşaretler önemli çalışma 
konularımızdan biri olmaya devam 
edecektir. İfadelerine yer verdi. 
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